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Výběrové řízení na pracovní místo na městském úřadě • Charitativní 
fl orbal • Odpadový seriál • Přehled dovolených ve zdravotnictví • Vyhlá-
šení fotografi cké soutěže • Dotazníkové šetření ve věci rozvoje sportu

PODZÁMECKÝ PARK SLAVNOSTNĚ OTEVŘEN

SKONČIL ŠKOLNÍ ROK 2017/2018

Ve středu 13. června byla slavnostně přestřižena páska, čímž byly 
otevřeny stavby Rehabilitace a revitalizace podzámeckého parku a Re-
konstrukce komunikace v Podzámeckém parku - na snímku zleva páter 
Marek Miškovský, Ing. Ivan Marek (projektant), Jaroslav Král, RNDr. Pa-
vel Štifter a PhDr. Ing. Mgr. Karel Bendl, MBA, LL.M

Čtvrtek 28. června 2018 byl dnem, kdy se žáci devátých tříd Základní 
školy Pražská a Základní školy Husovo náměstí loučili se svojí školou 
i se svými kamarády prvňáčky. Hodně štěstí při vykročení do další etapy 
jejich života…

Základní škola Pražská, třída 9. AZákladní škola Pražská, třída 9. B

Absolventi deváté třídy Základní školy Husovo náměstí

TROPICKÉ POČASÍ V JARNÍCH DNECH
Je jeden z posledních jarních dní, obloha bez mráčků, sluneční 
paprsky hřejí, teploměr ukazuje přes 30 st. C… V takovém čase nám 
osvěžující chvíle nabízí příjemné prostředí městského bazénu v areá-
lu Správy sportovních zařízení – chladivá voda v bazénu, odpočinek 
na trávníku či u stolků pod slunečníky, můžeme si zahrát ping pong, 
vybrat si z pestré nabídky nápojů i jiného občerstvení… 



ZPRÁVY Z BENÁTECKÉ RADNICE

2Zpravodaj Benátecka

Rehabilitace a revitalizace pod-
zámeckého parku
I n v e s t o r: Město Benátky nad Jizerou
C e l k o v é  náklady: 16 208 848,00 Kč
D o t a c e  z OPŽP: 3 473 049,19 Kč
R o z p o č e t  města: 12 735 798,81 Kč
T e r m í n  realizace: 10/2017 až 05/2018
Z h o t o v i t e l: Sdružení park Benátky (Syner, 
s. r. o., Liberec a Gardenline s. r. o., Litoměřice
G e n e r á l n í  projektant: Ing.  Ivan Marek – 
Zahradní architektura, Martinov
T e c h n i c k ý  dozor: Realstav MB s. r. o., Mladá 
Boleslav
P a r a m e t r y  díla: Celý park je v památkové 
zóně města Benátky nad Jizerou a má rozlohu 
cca  8,3 ha.
Předmětem projektu byla komplexní rehabi-
litace a revitalizace podzámeckého lesoparku 
v  Benátkách nad Jizerou. Realizace projektu 
řešila nevyhovující stav stávajících vegetač-
ních prvků a  navrhla nezbytná opatření pro 
jejich dlouhodobou stabilizaci. Provedeny 
byly zejména arboristické a  asanační práce, 
proběhla výsadba 1 136 kusů dřevin a založení 
nových trávníků. Součástí realizace projektu 
byly také terénní a  povrchové úpravy špatně 
schůdných pěšin.
V  rámci stavebních prací došlo k  výstavbě tří 
nových dubových můstků včetně povalových 
chodníků a  zároveň ke  zpevnění cca 400 m2 
plochy žulovou dlažbou. Ke zpřístupnění byla 
zřízena řada schodišť v celé ploše parku. Mobi-
liář byl doplněn o odpočinkové lavičky, altán, 
piknikové sety a koše. V parku bylo rozmístěno 
několik herních prvků pro děti z různých věko-
vých kategorií. Pro sportovní nadšence byl zří-
zen fit okruh, zahrnující cvičební fit prvky. Pro 
zpestření pobytu byly umístěny na  zakázku 
vyrobené dřevěné artefakty (medvědice, da-
tel, sova, kobylka, totem a kmen s letokruhy). 
Pro bezpečnost návštěvníků bylo instalováno 
355 m zábradlí. Pro budoucí možnost umístění 
názorné ukázky hospodářských zvířat byla zří-
zena obora. Finální obsazení obory je připra-
vováno.

  Datel - jeden z dřevěných artefaktů

  Totem najdeme poblíž skautské klubovny

Rekonstrukce komunikace 
v podzámeckém parku
I n v e s t o r: Město Benátky nad Jizerou
I n v e s t i č n í  náklady: 6 094 3916,00 Kč
T e r m í n  realizace: 04/2017 až 06/2018
Z h o t o v i t e l: Syner, s. r. o., Liberec
P r o j e k t a n t: CR Projekt s. r. o., Mladá Boleslav
P a r a m e t r y  díla: 
Předmětem stavby je komunikace pro pěší, 
která se nachází v podzámeckém parku v cen-
trální části města Benátky nad Jizerou. Řešená 
komunikace začíná u  křižovatky s  ulicí Miro-
slava Soumara, dále probíhá podzámeckým 
parkem kolem ulice Tyršovy a  končí u  brány 
do  zámeckého areálu. Komunikace je nyní 
využívána pěšími jako spojnice mezi lokalitou 
u  zimního a  fotbalového stadionu a  starým 
městem. Celková délka úpravy komunikace 
pro pěší je 303,39 m. V  rámci rekonstrukce 
došlo k výměně konstrukčního souvrství, k po-
ložení nového krytu komunikace ze žulové 
dlažby, k  rekonstrukci veřejného osvětlení 
a městského mobiliáře.

  Jedno z nových schodišť

  Na cestě podzámeckým parkem se můžete 
potkat s medvědicí

  Pohled na nové můstky

  Účastníci slavnostní akce vystoupali po no-
vých cestách až k Vyhlídce Jaroslava Krále

  Pro bezpečný pohyb bylo nainstalováno 
celkem 355 m zábradlí

  Našli jste si také svůj rok? 

  Nová komunikace pro pěší je dlouhá 303,39 m

  Altán a housenka

Oprava mostu č. ev. 27214-2 
přes Jizeru v Dražicích
Z h o t o v i t e l: firma COLAS CZ, a. s. 
V měsíci červnu 2018 byly provedeny další be-
tonářské práce na základové konstrukci podpě-
ry mostu v břehu, na druhé straně břehu řeky 
u závodu probíhá příprava k založení druhé zá-
kladové konstrukce mostu. Je připraven sjezd 
pro techniku, která bude zarážet štětovnice 
okolo základu středového pilíře. Kontrolní dny 
stavby se konají v pátek jedenkrát za čtrnáct dní 
za přítomnosti všech zúčastněných stran.

Rekonstrukce vnitřního vodo-
vodu v objektu MŠ Poupátko
Původní rozvody vody v objektu MŠ Poupátko 
jsou již dožilé a v minulosti jsme řešili několik 
oprav na  vnitřních rozvodech. Byla zpraco-
vána projektová dokumentace na  výměnu 
nových rozvodů vody a  následně byl vybrán 
zhotovitel - firma Radek Štorkán - s termínem 
realizace červenec až srpen. Mateřská školka 
bude v tomto období uzavřená.  
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Kaple sv. Martina
Z h o t o v i t e l: Jan Frňka, Frýdek - Místek
Vnější omítky na kapli jsou opravené a štukují 
se. Jsou opravená a  natřená sgrafita na  věži. 
Kamenné desky soklu byly očištěny a vyspáro-
vány. Výkopy podél zdí jsou zasypané a budou 
zadlážděny.

  Omítky poškozené vlhkostí se nahradily 
sanačními

  Sgrafita na věži byla opravena a natřena

Rekonstrukce chodníku v ulici 
Bratří Bendů
Z h o t o v i t e l: firma Jiří Toman - úpravy ko-
munikací, Kbel
V měsíci červnu proběhla rekonstrukce chod-
níků okolo obchodu MAXI HIT. V  průběhu 
měsíce července budou pokračovat práce 
na  chodníku podél ulice Bratří Bendů k  ulici 
V Zahrádkách. 

  Nový chodník podél Pražské ulice před prodej-
nou MAXI HIT

Obnova původní polní cesty 
p. č. 854 v k. ú. Dražice s využi-
tím pro cyklodopravu – „Cyk-
lostezka Dražice“
Z h o t o v i t e l: firma COLAS CZ, a. s.
Cena: 11 892 653,93 Kč
Zhotovitel provedl v  zásadě veškeré stavební 
práce. Byly provedeny asfaltové povrchy v  celé 
délce cyklostezky. Bylo instalováno veškeré ve-
řejné osvětlení. Začátkem měsíce července do-
jde už pouze k terénním úpravám a umístění vo-
dorovného a svislého dopravního značení v celé 
trase. Následně bude zažádáno o kolaudaci, pří-
padně o předběžné užívání, a cyklostezka bude 
předána veřejnosti k užívání.

Rekonstrukce ulice Revoluční
Z h o t o v  i  t e l: firma H-INTES s. r. o., Mladá 
Boleslav 
V měsíci červnu došlo k výměně konstrukční-
ho souvrství, byla zahájena pokládka silničních 
obrubníků, byly zahájeny práce na rekonstruk-
ci spodního a vrchního schodiště. Dokončena 
byla pokládka nového vedení pro lampy veřej-
ného osvětlení.    

  V ulici Revoluční probíhá pokládka obrubníků

Kříž na hřbitově v Benátkách 
nad Jizerou I
Z h o t o v i t e l: akademický sochař Martin Pokorný
U kříže bylo postaveno lešení, Kristus bude se-
jmut a  odvezen do  dílny, kde bude opraven 
a částečně pozlacen. Kříž bude opraven na místě. 
U podstavce stále probíhá zpevňování a čištění.

  Kristus na kříži bude částečně pozlacen

Úprava ulice Kvapilova
Z h o t o v i t e l: firma ZETA Benátky s. r. o.
V  měsíci červnu probíhaly práce na  výměně 
konstrukčního souvrství komunikace.   

  V ulici Kvapilova probíhá výměna konstrukč-
ního souvrství

Úprava ulice Kalistova
Z h o t o v i t e l: firma COLAS CZ, a. s., firma 
Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a. s.
V  průběhu měsíce června probíhaly práce 
na  rekonstrukci nevyhovujících domovních 
vodovodních přípojek a  výměně domovních 
vodovodních uzávěrů v první části ulice smě-
rem od  ulice Pražská. Byla zahájena výměna 
kabelového vedení veřejného osvětlení.  

  V ulici Kalistova probíhá výměna vodovod-
ních přípojek a uzávěrů

II. etapa revitalizace sídliště – 
Oprava ulice Na Burse
Z h o t o v i t e l:  firma STRABAG a. s.
Cena: 13 188 299,70 Kč s DPH
Uplynulý měsíc probíhaly práce na  přípravě 
podloží, pokládce obrub a  dlažební práce. 
Byla provedena pokládka kabelového vedení 
nového veřejného osvětlení. Práce budou po-
kračovat na výstavbě chodníků a parkovacích 
stání. Budou osazena nová svítidla.

  V ulici Na Burse pokračuje výstavba chodníků 
a parkovacích míst

Demolice skautské klubovny 
v areálu MŠ JIZERKA
Ve druhém týdnu měsíce června zahájila firma 
EKOLSAN CZ s. r. o., Brno demolici objektu bý-
valé skautské klubovny. 

  Demolice objektu skautské klubovny v areálu 
MŠ Jizerka

Busta Tomáše Garriqua Masaryka
Z h o t o v i t e l: kameník Milan Matoušek, Mla-
dá Boleslav
Na  betonový základ v  zámeckém parku byl 
osazen očištěný podstavec původní busty, 
který byl nalezen na  letním stadionu v  trávě. 
Poškozené hrany byly doplněny umělým ka-
menem. Zbývá opravit nápis na kameni a osa-
dit novou bustu T. G. Masaryka.
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  Na nový betonový základ byl osazen původní 
žulový podstavec

Workoutové hřiště v sídlišti 
Na Burse
Z h o t o v i t e l: firma RVL13.com
Cena: 1 054 077,00 Kč s DPH
Zhotovitel provedl úpravu podkladu betonovou 
vyrovnávkou do  pryžových obrub. Následně 
byla provedena montáž posilovacích prvků wor-
koutového hřiště, které bylo doplněno o  prv-
ky na  parkouru. Na  celou plochu hřiště bude 
po vytvrdnutí natažen tartanový EPDM povrch. 
Po  konečných terénních úpravách bude hřiště 
předáno veřejnosti k  užívání. Prosíme všechny 
uživatele o udržování čistoty a pořádku.  

  Výstavba workoutového hřiště

Pomníky
Z h o t o v i t e l: Stanislav Váňa, Antonín Sejkora, Milan 
Matoušek - práce zednické, zámečnické a kamenické
Kaplička v Obodři má opravenou omítku. Starý 
plot byl natolik zrezivělý, že jej už nešlo opra-
vit a proto byl zhotoven nový. Poté budou kříž 
na kapličce a plot natřeny kovářskou barvou. 

  Opravená kaplička v Obodři

Přestavba skateparku na Urba-
novce 
Z h o t o v  i t e l: firma MYSTIC CONSTRUCTI-
ONS spol. s r. o. 
Cena: 2 065 288,50 Kč s DPH 

V  měsíci červnu provedl zhotovitel odstraně-
ní starých konstrukcí skateparku. V  průběhu 
prázdnin budou zahájeny práce na  nových 
konstrukcích tak, aby byl nový skatepark do-
končen nejpozději v měsíci září.

  Stávající konstrukce skateparku byly odstraněny

Regenerace části návesního 
prostoru ve Kbele
Z h o t o v i t e l: Zahradnická firma Ing. Miro-
slav Kříž - Gross Company 
Cena: 209 501,00 Kč s DPH
Zahradnická firma Ing.  Miroslava Kříže začala 
realizovat zahradní a  drobnou stavební úpravu 
nástupního parčíku ve  Kbele. Dojde k  výsadbě 
nových dřevin včetně založení nových trávníků. 
Již byly započaty práce na realizaci nové mlatové 
cesty. Dále zde budou umístěny nové lavičky a od-
padkový koš. Bude zřízeno místo pro umístění vá-
nočního stromu včetně elektropřípojky. Práce by 
měly být dokončeny v průběhu měsíce července.

  V městské část Kbel byly zahájeny práce na 
regeneraci návsi

Založení ÚSES Benátky n. J. - 
I. etapa  Vytváření krajinných 
prvků a struktur
Projekční práce: Ing. Ivan Marek - Zahradní 
architektura. Projektovaná cena realizace: 
10 412 202,10 Kč včetně DPH
Dotace OPŽP max: 10 507 279,42 Kč s  tím, že 
v dotaci jsou zahrnuty rovněž náklady na vy-
pracování projektové dokumentace, náklady 
autorského a  technického dozoru a  také do-
provodný inženýring.
V  současné době probíhá výběr zhotovitele 
na  realizaci výše uvedeného projektu. V  rámci 
projektu budou upraveny prozatím nefunkční 
části územního systému ekologické stability 
města (ÚSES), jelikož se zde intenzivně země-
dělsky hospodaří. Jedná se zejména o výsadbu 
biokoridorů a biocenter, které budou v budouc-
nu sloužit pro migraci a úkryt zvěře, což přispěje 
i ke zvýšení biodiverzity ve volné krajině. 
V  rámci projektu dojde k  realizaci čtyř částí 
ÚSES, a to v  lokalitách: u Pěšin, ke Slepči, Zá-
leza a Velká Homolka. Realizací projektu dojde 
k výsadbám velkého množství dřevin a křovin. 
Konkrétně půjde o 99 ks alejových solitérních 
stromů, 1  510 odrostků listnatých, 586 od-
rostků jehličnatých, 1  484 ks vzrůstných keřů, 
5  434 keřů listnatých, zatravnění 7  642 m2, 
bude zbudováno 2 087 m oplocení a bude zří-
zeno i 19 ks odsedáků pro dravce.

Celý projekt by měl být dokončen ještě v letoš-
ním roce, jelikož je nutné vyčerpat přidělenou 
dotaci v letošním zúčtovacím období. 

Půjčovna lodiček a šlapadel 
na Urbanovce
Město se dohodlo s provozovatelem sezonní re-
staurace na  zřízení půjčovny lodiček a  šlapadel. 
V současné době bylo zejména pro tyto účely zří-
zeno další nové molo, u kterého budou šlapadla 
a pramice zakotveny. Provoz půjčovny bude zajiš-
ťovat obsluha restaurace. Předpokládaný termín 
zahájení je v první polovině prázdnin s tím, že šla-
padla jsou již na místě, na dodávku pramic se čeká.

Další ročník vzdělávání seniorů 
slavnostně zakončen
Dne 29. května 2018 se za  úmorného vedra 
sešli v salonku Multifunkčního centra studenti 
benáteckých vzdělávacích kurzů pro seniory, 
a to jak cestopisného kurzu, tak kurzu anglič-
tiny, na slavnostním zakončení třetího ročníku 
Vzdělávání seniorů města Benátky nad Jizerou.
Všechny přítomné přivítal na  tomto závěreč-
ném setkání místostarosta města RNDr. Pavel 
Štifter, z jehož rukou převzali všichni přítomní 
osvědčení o absolvování kurzu.

  Osvědčení o absolvování kurzu předával absol-
ventům místostarosta města RNDr. Pavel Štifter

Poděkování patřilo i  přítomným lektorům – 
paní Ludmile Vitoňové, která vyučuje anglický 
jazyk, Ing.  Josefu Vaňouskovi, Ing.  Miloslavu 
Lorencovi a Mgr. Přemyslu Siřínkovi.
Velký dík patří rovněž lektorům, kteří se ne-
mohli zúčastnit: RNDr.  Václavu Petříčkovi, 
Ing.  Jiřímu Kratochvílovi, Mgr. Vladislavu Ne-
jedlému, Karlu Roudnickému, Radce Tkáčiko-
vé a velké znalkyni Titanicu Bc. Daně Šimkové.
Cestopisný kurz navštěvovalo v tomto školním roce 
28 žen a dva muži, angličtinu navštěvuje 8 žen. 
V  současné době se chystá již čtvrtý ročník, 
který bude zahájen koncem měsíce září 2018.
Cestopisný kurz by měl být v  druhém polo-
letí nadcházejícího školního roku rozšířen 
i o přednášky historické.

  Účastníci vzdělávacích kurzů

Přihlášky do  cestopisného kurzu i  anglického 
jazyka můžete podávat od 1. 8. 2018 na podatel-
ně Městského úřadu Benátky nad Jizerou nebo 
písemně na  adrese: Městský úřad Benátky nad 
Jizerou, Zámek 49, 294 71 Benátky nad Jizerou.
Přihláška je k  dispozici na  webových strán-
kách www.benatky.cz nebo v prodejně Knihy 
Na Burse u paní Jany Rákosníkové.
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Fotografie na této dvoustraně: M

ěstský úřad, Lenka Hýblová, František Stýblo/PPNA.cz

Cena kurzů činí pro celý školní rok 2018/2019 
800 Kč pro občany Benátek nad Jizerou, pro 
ostatní zájemce 1 000 Kč.
Kontaktní osoba: Alena Poláková, tel. 
326 375 327 e-mail: polakova@benatky.cz

Slavnostní přijetí vyzname-
naných žáků základních škol 
místostarostou města
V úterý 26. června 2018 se uskutečnilo v obřadní 
síni Městského úřadu Benátky nad Jizerou slav-
nostní přijetí žáků základních škol, kteří ukončili 
povinnou školní docházku s vyznamenáním. 
Ze Základní školy Husovo náměstí ukončilo 
základní školu s vyznamenáním celkem 5 žáků 
(4 chlapci, 1 dívka) a ze Základní školy Pražská 
celkem 7 žáků (2 chlapci, 5 dívek).
Po slavnostním aktu čekalo žáky malé občer-
stvení v  malé zasedací místnosti úřadu, kde 
měli možnost setkat se a pohovořit s místosta-
rostou města RNDr. Pavlem Štifterem. 
Touto cestou přeje město Benátky nad Jizerou 
všem žákům, kteří opouští lavice základních 
škol, úspěšný start do další životní etapy, hod-
ně zdraví, štěstí a úspěchů.
Blanka Poláková, tajemnice Komise pro občan-
ské záležitosti

  Základní škola Husovo náměstí

  Základní škola Pražská

Výběrové řízení
Tajemník Městského úřadu Benátky nad Jizerou 
vyhlašuje dne 20. června 2018 podle § 7 zák. 
č.   12/2002 Sb., o  úřednících územních samo-
správných celků, ve znění pozdějších předpisů,

V Ý B Ě R O V É   Ř Í Z E N Í
na obsazení pracovního místa 

„referent odboru správy majetku a rozvo-
je města“

Odborný referent správy majetku a  rozvoje 
města v  rámci své působnosti plní zejména 
tyto úkoly:
• zpracovává investiční záměry podle strate-
gie města
• zajišťuje zpracování investičních záměrů 
podle zadání, koordinuje finanční zajišťování 
investic a projektové, technické, provozní a or-
ganizační přípravy
• připravuje smlouvy a  jiné dokumenty pro 
jednotlivé akce
• zpracovává rozpočty a plány výdajů na pří-
pravné, průzkumové a projektové práce
• dozoruje průběh realizace investic

• připravuje výběr dodavatelů a  jiných účast-
níků stavby
• prověřuje a zajišťuje úplnost investiční doku-
mentace, zpracovává zápisy, protokoly o pře-
dání staveb, připravuje změny smluv o dílo
• zajišťuje odstraňování nedostatků v  průbě-
hu realizace investic
• průběžně kontroluje čerpání finančních pro-
středků z rozpočtu města
• koordinuje práci subdodavatelů s  dalšími 
účastníky 
• zajišťuje dodržování termínů, nákladů a  ji-
ných smluvních podmínek a požadavků veřej-
no-právních orgánů
• přebírá práce a předává investice uživatelům 
a do hmotného investičního majetku města
• příprava a  vyřizování správních případů 
ve  správním řízení, opatřování podkladů pro 
vydání rozhodnutí
• příprava podkladů a žádostí potřebných pro 
zahájení stavebního řízení a  vydání stavební-
ho povolení; spolupráce se stavebním úřadem
Kvalifikační předpoklady: středoškolské vzdě-
lání ukončené maturitou
Požadavky: středoškolské vzdělání, stavební-
ho směru výhodou, uživatelská znalost práce 
na PC - OS Windows 8 a vyšší (výborná znalost 
word a excel), řidičský průkaz skupiny „B“, pra-
xe v oboru vítána
Místo výkonu práce: Městský úřad Benátky 
nad Jizerou, Zámek 49, Benátky nad Jizerou I
Nástup: dle dohody září až říjen 2018
Platové zařazení: třída 9 dle platného nařízení 
vlády č. 341/2017 Sb., o  platových poměrech 
zaměstnanců ve veřejných službách a správě
Podání přihlášky: Lhůta pro podání přihlášky 
je do 17. srpna 2018 – zasílejte na adresu, příp. 
osobně podejte na  adrese: Městský úřad Be-
nátky nad Jizerou, tajemník městského úřadu, 
Zámek 49, 294 71 Benátky nad Jizerou I
Náležitosti přihlášky: jméno, příjmení, titul 
uchazeče, datum a místo narození, státní pří-
slušnost, místo trvalého pobytu, číslo občan-
ského průkazu nebo číslo dokladu o povolení 
k  pobytu jde-li o  cizího státního občana, da-
tum a podpis uchazeče
K  přihlášce připojte tyto doklady: životopis, 
ve  kterém budou uvedeny údaje o  dosavad-
ních zaměstnáních, výpis z  rejstříku trestů ne 
starší 3 měsíce, ověřenou kopii dokladu o nej-
vyšším dosaženém vzdělání
Předpoklady pro obsazení pracovního místa: 
uchazeč je státním občanem ČR, příp. má trvalý 
pobyt v ČR, dosáhl věku 18 let, je způsobilý k práv-
ním úkonům, je bezúhonný, ovládá jednací jazyk
Zájemci mohou být výběrovou komisí pozváni 
k osobnímu jednání.

Marek Mařík
tajemník městského úřadu

Dotazníkové šetření „Sport a sportovní  
infrastruktura“ města Benátky nad Jizerou
Vážení spoluobčané, u  příležitosti tvorby stra-
tegického plánu rozvoje sportu města zjišťuje 
Městský úřad Benátky nad Jizerou vaše názory 
v oblasti sportu a sportovní infrastruktury měs-
ta. Máte tak možnost se aktivně podílet na roz-
voji a  dalším směřování svého města v  oblasti 
sportovních a  volnočasových aktivit. Dotazník 
je možné vyplnit také elektronicky. Odkaz na-
leznete na stránkách města Benátky nad Jizerou 
http://www.benatky.cz/ nebo na  sociálních sí-
tích. Předem děkujeme za váš čas.
Přímý odkaz na dotazníkové šetření: https://
goo.gl/forms/zaCAPZjD6KAUI2s12
Tento dotazník byl vypracován zpracovate-
lem strategického plánu rozvoje sportu pro 
město Benátky nad Jizerou – společností 
BDO Advisory s. r. o.

Odpadový seriál
Kapitola čtvrtá: Skládka 

Skládka Benátky nad Jizerou byla vystavěna 
v  letech 1993 – 1994 v  bývalém vojenském 
prostoru, ve vzdálenosti 2 km od města Benát-
ky nad Jizerou. Lokalita je vhodná k  danému 
účelu svým umístěním po geologické i hydro-
geologické stránce.
Povolená kapacita skládky dle IPPC 4 449 000 
m3, projektovaná kapacita současné skládky 
6  223  300 m3, celkem povolená plocha pro 
skládku 72 ha, z toho skládkové těleso 58,5 ha, 
plocha areálu současné skládky 41,5, ha z toho 
skládkové těleso 27,5 ha.
Zahájení provozu I. etapa 9/1994
Rozšíření skládky II. etapa 1999
 III. etapa 2004
 IV. etapa 2005
 V. etapa 2006
 VI. etapa 2008
 VII. etapa 2012
 VIII. etapa 2015
Rekultivace 2007/2010/2015 PO  i  TKO a  pak 
následně v dalších letech.
V areálu skládky se nachází skládka S-NO (sklád-
ka nebezpečných odpadů), na jejímž složišti je 
možné ukládat odpady kategorie N (nebezpeč-
né) včetně azbestu, dále je zde možné zřídit 
sektor S-OO3 a  ukládat zde odpady kategorie 
ostatní, a to především komunální odpad. Dále 
se na  složišti nachází biodegradační plocha, 
plocha pro biologickou úpravu odpadů, plocha 
pro recyklaci a plocha pro recyklaci na S-OO3, 
dozrávací plocha pro stabilizační linku. 
V  areálu skládky se dále nachází zmíněná 
stabilizační linka, třídící linka odpadů, plo-
chy pro uskladnění vytříděných a slisovaných 
plastových a  papírových odpadů, plocha pro 
vytříděné sklo, mycí linka, čerpací stanice po-
honných hmot a  administrativní budovy pro 
zázemí třídicí linky a skládky. U samého vjezdu 
je mostová váha (v červenci 2018 bude vybu-
dována i druhá váha při odjezdu z areálu), re-
tenční nádrž na dešťovou vodu. 
Skládka je budována z  odpadů jako stavba. 
Základním předpokladem je, že se jedná o tzv. 
„nepropustnou vanu“, tzn. že z  ní nemůžou 
unikat žádné kontaminované vody, ani žádné 
odpady směrem do  podzemních vod. To, že 
skládka neovlivňuje negativně okolní životní 
prostředí, hlídá monitoring podzemních vod. 
V okolí skládky je řada podzemních vrtů, a to 
jak nad skládkou (myšleno ve  směru toku 
podzemních vod), tak pod skládkou. Dvakrát 
ročně se sleduje kvalita těchto vod a  podle 
toho se pozná, nakolik je skládka zabezpeče-
na. Od roku 1994, kdy byla skládka otevřena, 
nebylo ještě nikdy detekováno znečištění 
podzemních vod. Na  skládce je pravidelně 
monitorována i  kvalita skládkového plynu 
a  průsakových vod v  jímce. Výsledky toho-
to monitoringu jsou každoročně odesílány 
na krajský úřad. 
Skládka je postupně rekultivována, tzn. že její 
aktivní část je po vyčerpání kapacity dané sek-
ce překryta nepropustnou bariérou a vrstvou 
biologického materiálu (zeminy). Tím je zame-
zeno vtékání dešťové vody do skládky. 
Ze skládky je jímán skládkový plyn, který je 
spalován na kogenerační jednotce (KJ). 
V roce 2017 bylo spotřebováno 2 417 145 m3 
plynu a bylo vyrobeno 4 327 290 kWh
V lednu 2011 bylo realizováno vyvedení tepla 
z KJ na vytápění třídicí linky a haly. 
V  roce 2008 na  podzim byla instalována KJ 
s výkonem 2 x 160 KWh. V prosinci roku 2013 
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byly instalovány další KJ s  výkonem 3x 200 
KWh. V  současnosti provozujeme KJ o  cel-
kovém výkonu 920 KWh a  měsíční spotřebě 
skládkového plynu kolem 201 000 m3 o  cca 
kvalitě CH4 48 %.
Na  skládce provádíme pravidelně každý rok 
exkurze jak pro školy, tak pro dospělé. 

AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o.

Správa sportovních zařízení

Správa sportovních zařízení města Benátky 
nad Jizerou hledá pro areál zimního stadi-
onu uklízečku. Bližší informace u ředitele 

SSZ (tel: 604 459 198)

Zdravotnictví
Dovolené 2018

MUDr. Igor Karen, s. r. o. 
Ordinace praktického lékaře pro dospělé 
MUDr. Iva Rimkevičová - ordinace: Kbel 

163, 294 71 Benátky nad Jizerou
MUDr. Kateřina Nekolná - ordinace Před-

měřice
tel. 326 362 289, 

326 313 115
Pondělí: 12:00 - 17:00 - Kbel, 17:00 - 18:00 
- Kbel - pouze pro objednané. Úterý: 6:30 - 
11:00 - Kbel, 11:30 - 13:30 - pouze pro objed-
nané, 6:30 - 11:00 - Předměřice, 11:30 - 13:30 
- pouze pro objednané. Středa: 6:30 - 11:00 
- Kbel, 11:30 - 13:30 - pouze pro objednané. 
Čtvrtek: 6:30 - 11:00 ordinace Předměřice. 
Pátek: 6:30 - 11:00 - Kbel, 11:30 - 13:30 - Kbel - 
pouze pro objednané
Sestry: Růžena Zahrádková, Emílie Pokorná
Sestry: Lenka Svačinová, Veronika Mechierková
DOVOLENÁ: 1. - 31. 8., zástup Poliklinika Benátky.
Poslední pacient bude ošetřen 15 minut před 
koncem ordinační doby!!! Možnost objednání 
pacientů - Po, Út, St, Pá.

MUDr. Hana Volfová, 
Osvobozených politických vězňů 302

tel. 326 362 505
mob. 602 963 255

Pondělí: 8:00 - 11:00 nemocní, 11:00 - 12:00 
prevence, 13:00 - 16:00 prevence, 16:00 - 
18:00 nemocní. Úterý: 8:00 - 11:00 nemocní, 
11:00 - 12:00 prevence, 13:00 - 15:00 preven-
ce. Středa: 8:00 - 11:00 nemocní, 13:00 - 15:00 
prevence. Čtvrtek: 8:00 - 10:00 nemocní, 10:00 
- 12:00 prevence. Pátek: 8:00 - 11:00 nemocní,  
11:00 - 12:00 prevence, 13:00 - 15:00 prevence
DOVOLENÁ: Červenec 2. 7. - 13. 7. 2018. 
V akutních případech zastupuje MUDr. Zdeňka 
Lojdová v 1. patře dětského střediska v  jejích 
ordinačních hodinách. Telefon: 326 362 506.
http://mudr-hana-volfova.modernilekar.cz/

MUDr. Zdenka Lojdová, 
Osvobozených politických vězňů 302

tel. 326 362 506
Pondělí: 8:00 - 12:00 pro nemocné. Úterý: 8:00 
- 12:00 pro nemocné, 13:00 - 15:00 pro zvané. 
Středa: 8:00 - 12:00 pro nemocné, 13:00 - 17:00 
pro zvané, 17:00 - 18:00 pro nemocné. Čtvrtek: 
8:00 - 12:00 pro nemocné, 13:00 - 15:00 pro 
zvané. Pátek: 8:00 - 12:00 pro nemocné, 13:00 
- 15:00 pro zvané
DOVOLENÁ: 16. 7. - 23. 7. 2018, 30. 7. - 10. 8. 
2018, 13. 9. - 20. 9. 2018. V akutních případech 
zastupuje MUDr. Hana Volfová v přízemí budo-
vy, tel. 326 362 505.
Nové registrace na tel. čísle 607 830 477
www.lojdova.webovky.cz

MUDr. Lenka Horálková, Zámek 50
tel. 326 316 508, 606 479 946

ZKRÁCENÝ PROVOZ PŘI ZÁSTUPU A O PRÁZD-
NINÁCH:
Pondělí, středa, pátek: 7:30 - 10:00. Úterý, čtvr-
tek: 11:00 - 14:00.
Sestra denně: 7:00 - 14:00  / s  polední pauzou  
od  12:00 - 13:00

MUDr. Michaela Kovaříková, ordinace: 
Karbo, Benátky nad Jizerou

tel. 326 766 275, 326 391 275
Pondělí: 7:00 - 12:00, 12:00 - 14:00 objednaní 
a  prevence. Úterý: 7:00 - 12:00, 12:00 - 14:00 
objednaní a  prevence. Středa: 14:00 - 18:00. 
Čtvrtek: 7:00 - 12:00, 12:00 - 14:00 objednaní 
a prevence. Pátek: 7:00 - 12:00.
DOVOLENÁ: 20. - 31. 8. 2018
www.ordinacebenatky.cz

Kožní ambulance MUDr. Jana Marčeková
tel. 326 362 886

Středa: 8:00 - 14:00
DOVOLENÁ: Červenec a srpen ambulance zru-
šena - zástup kožní ambulance Modrá hvězda, 
Mladá Boleslav.

Bendent, s. r. o., Smetanova 25, Benátky 
nad Jizerou

tel. 326 316 516
Pondělí: 15:00 - 19:00, MUDr. Eva Novozámská.  
Úterý: 7:00 - 12:00, 12:30 - 14:00, MUDr. Miluše 
Štifterová. Středa: 7:00 - 12:00, 12:30 - 19:00, 
MUDr. Eva Novozámská. Čtvrtek: 7:00 - 12:00, 
12:30 - 14:00, MUDr.  Miluše Štifterová. Pátek: 
7:00 - 12:00, 12:30 - 14:00, MUDr.  Miluše Štif-
terová.
Bolesti: Pondělí 15:00 - 16:00, další dny: 7:00 - 8:00

Veterinární lékař
MVDr. Bohumil Votoupal, ordinace: Bratří 

Bendů 416
tel. 736 606 984, 326 362 806

Pondělí, středa, pátek: 13:00 - 15:00
Úterý, čtvrtek: 15:00 - 18:00  
DOVOLENÁ: 12. - 23. 7. 2018
Možnost objednání mimo ordinační hodiny 
dle dohody
e-mail: b.votoupal@volny.cz
Provoz Oblastní nemocnice Mladá Bo-

leslav, a. s., v červenci a srpnu 2018
Nemocnice na  léto naplánovala řadu oprav 
a údržeb. Nejvíce těchto činností bude probí-
hat v době celozávodní dovolené automobil-
ky. Sledujte webové stránky nemocnice. Poho-
tovost a akutní péče budou zajištěné v plném 
rozsahu.
Ambulance klinické psychologie: 2. - 4. 7. 
a 30. 7. - 10. 8. dovolená, MUDr. Robert Lašák
ARO: ambulance léčby bolesti: MUDr.  Žižka: 
dovolená - 18. 7., 8. 8., 12. 9., MUDr. Kňourek: 
dovolená - 12. 7., 23. a 29. 8. Anesteziologická 
ambulance pro ambulantní pacienty: uzavření 
2. - 13. 7.
Clinterap s. r. o. (psychiatrická ambulance): 
dovolená: 25., 30., 31. 7 a 1. 8. (v ordinaci bude 
pouze přítomna sestra) 
Dětské oddělení: alergologie MUDr.  Hed-
vičáková – dovolená 4. – 20. 7., 20. – 31. 8, 
MUDr. Dědková – dovolená 27. 7., 31. 8. Endo-
krinologie MUDr.  Zavadilová– dovolená 8. 8., 
endokrinologie MUDr. Volfová, poradna pouze 
11. 7. a 6. 8. Diabetologie MUDr. Zavadilová – 
poradna pouze 15. 8., MUDr. Kulinová – porad-
na pouze 12. 7. a 14. 8. Nefrologie - neordinuje. 
Gastroenterologie MUDr. Andrýsková – porad-
na pouze 18. 7., 19. 7., 25. 7. 15. 8., gastroen-
terologie MUDr. Nováková  - poradna funguje 
pouze 17. 7., 16. 8. Kožní Jadran – dovolená 
30. 7. – 10. 8. Akutní stavy zajišťuje po celé léto 
dětské oddělení.

Gastroenterologické oddělení: uzavřeno 
od  9. do  13. 7. z  důvodu malování. V  obdo-
bí prázdnin se budou provádět koloskopie bez 
anestezie. Pouze od 23. 7. do 17. 8. budou v plánu 
koloskopie za asistence anesteziologa.
GPO: Dobrovice: dovolená 30. 7. - 17. 8., am-
bulance v  provozu: úterý 3. 7., 24. 7., 21. 8., 
28. 8., čtvrtek 12. 7., 26. 7., 23. 8., 30. 8. Bakov 
nad Jizerou: dovolená 30. 7. - 17. 8., ambulance 
v provozu: středa 4. 7., 11. 7., 25. 7., 22. 8., 29. 8., 
pátek 20. 7., 27. 7., 24. 8., 31. 8. (pouze sestra). 
Bělá pod Bezdězem: dovolená 9. - 20. 7., ambu-
lance v provozu: každé pondělí a čtvrtek mimo 
dovolenou, úterý 31. 7., 14. 8., 28. 8. (sestra), 
pátek 3. 8., 17. 8. (sestra). Katusice: dovolená 
9. - 20. 7., ambulance v provozu každé pondělí 
mimo dovolenou. Odborné ambulance ordi-
nují pouze tyto termíny: onkologická - 25. 7. 
a 29. 8., cévní - 26. 7. a 30. 8., prsní - 27. 7., 24. 
8. a 31. 8., dětská chirurgická, proktologická - 
27. 8., obezitologická, hrudní a plastická - 28. 8.
Interní oddělení: Podiatrická ambulance uza-
vřena 9. - 28. 7. Endokrinologie uzavřena 2., 9., 
13., 16., 20., 21. 7. a 6., 13., 20. a 27. 8. Diabeto-
logie uzavřena 23. 7. - 10. 8. Cévní ambulance 
uzavřena 19. 6. až 10. 7. Kostní uzavřena 6., 
9., 13., 16., 20., 23. 8. SONO uzavření 9. 7. - 24. 
8. Nutriční ambulance uzavření 20. a  27. 8. 
Obezitologie uzavření 10., 11., 13., 17., 18., 20., 
24., 25., 31. 7. a 1. 8. a 3. 8. Revmatologie uza-
vření 9. - 30. 7. Interní ambulance I. uzavření 
3., 5., 10., 12. a 31. 7. a 2., 7., 9., 14., 16., 21., 23., 
28. a 30. 8. Interní ambulance II. uzavření 20. - 
24. 8. Interní ambulance Benátky, dovolená 
21. 6. a 12. 7. Interní ambulance Mn. Hradiště 
uzavřena 3., 4., 10., 11., 17. a 18. 7. a 28. a 29. 8. 
ECHO dovolená 3. až 9. 7., 12. až 13. 7. a 31. 7., 
17. - 18. 8., 23. - 24. 8. a  29. 8. Kardiologická 
ambulance v  Mn. Hradišti uzavřena celý čer-
venec a srpen. Metabolicko-lipidová poradna 
uzavřena 9., 16. a  30. 7. a  13. 8. Nefrologická 
ambulance Mn. Hradiště uzavřena 1. 6 . – 31. 
8. Endokrinologická ambulance uzavřena 
12. a 19. 7. a 2., 9., 16. a 23. 8. Nefrologická am-
bulance dovolená 1. 7. – 31. 8. 
Kožní oddělení: Ambulance Mn. Hradiště 
23. 7. - 3. 8., 20. - 24. 8. uzavřena. Benátky 2. 7. 
- 31. 8. uzavřena
Neurologie: Uzavřeno 12 lůžek na  3. patře 
neurologie (+ 2 lůžka nadstandardní). Ambu-
lance v provozu pouze jedna.
OKB: odběry Škoda - zavřeno 25. 6. - 7. 9. Od-
běry poliklinika Mn. Hradiště - zavřeno 2. - 
13. 7. Odběry poliklinika Benátky - zavřeno 
2. - 20. 7. Centrální odběry provoz na dvě od-
běrové ambulance.
OKM: příjem odpoledních vzorků bude pouze 
do 15:00 hodin.
ORL: ambulance v  Benátkách bude v  čer-
venci a  srpnu uzavřena. V  Modré Hvězdě 
bude fungovat pouze jedna ambulance.
Ortopedické oddělení: ortopedie uzavřena 
od  28. 6. do  16. 7. Traumatologie uzavřena 
od 16. do 22. 7. Ambulance v Benátkách uza-
vřena 26. 7. a 2. 8. 
Oční oddělení: 16. - 22. 7. - uzavření ambulan-
ce v nemocnici. 30. 7. - 3. 8. - uzavření lůžek.
RTG: RTG Benátky 1. 7. – 31. 8. uzavře-
no - provoz zajišťuje RTG nemocnice. RTG  
Mn. Hradiště v červenci a srpnu v provozu po, 
út, st (7 – 15:30 hod.). SONO Mn. Hradiště 
a Benátky 1. 7. – 31. 8. uzavřeno.
Urologické oddělení: uzavřeno 2. – 15. 7. Hos-
pitalizace akutních pacientů bude po dohodě 
na plicním oddělení. Ambulance bez uzavření 
– všední dny 7:00 – 14:00 hodin



6 7 10. července 20186

Fotografie na této dvoustraně: Základní škola Husovo nám
ěstí

ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Základní školy
Skončil školní rok 2017/2018

Jaký byl školní rok 2017/2018 z pohledu ředitelů benáteckých městských 
základních škol, co se podařilo a co ne, z čeho mají největší radost… Malé 
zamyšlení nad uplynulým školním rokem poskytli ředitelé škol našim čte-
nářům.

Mgr. Radek Dostál, ředitel Základní školy Husovo náměstí
Tento školní rok proběhl celkem v klidu. Radost nám udělali žáci, kteří 
se zapojovali do sportovních i vědomostních soutěží, posílili jsme peda-
gogický sbor na 2. stupni a dále pracovali na přípravě projektu tělocvič-
ny. Na závěr školního roku nás po šesti letech navštívila školní inspekce 
a úplně největší „radost“ máme ze zavedení GDPR. Podle mého názoru 
stále ve státě zavádíme nějaká opatření, která jsou k ničemu. Snažíme 
se tuto „hromadu papírů k ničemu“ zavádět tak, aby to nebylo na úkor 
práce s dětmi. Dál jezdíme na ozdravné pobyty, chodíme na exkurze, 
dál jezdíme na výlety,.. Všem, kteří tuto činnost organizují, patří dík, pro-
tože to není jejich povinnost. I když tyto akce s sebou nesou větší rizika 
než výuka ve škole, podnikají je, protože jsou s dětmi rádi.
• Pane řediteli, na konci školního roku 2016/2017 jste se radoval ze zámě-
ru města postavit tělocvičnu, trápila vás snížená zdatnost dětí a nezájem 
o  „kantorské řemeslo“. Nastaly v  těchto záležitostech po  dalším školním 
roce nějaké změny?
Záměr města postavit tělocvičnu má svůj vývoj. Momentálně musí autor 
projektu provést určité změny, a tak se zahájení stavby zřejmě posune 
do roku 2019. Starší děti se, bohužel, do tělocvičny ve škole nepodívají, 
ale z mého pohledu je posun zahájení stavby o jeden rok krátká doba. 
V personálním obsazení se nic nezměnilo. V letošním roce jsme hledali 
učitele, kuchařku, uklízečky a nyní nám chybí asistenti pedagoga.
ZŠ Husovo náměstí navštěvovalo 385 žáků, s vyznamenáním absolvo-
valo školní rok 159 žáků prvního stupně (1. – 5. třída), 41 žáků druhého 
stupně. Se základní školou se rozloučilo 20 žáků 9. tříd, z toho 2 zahájí 
studium v gymnáziích, 11 na středních školách s maturitou a v učeb-
ních oborech s maturitou, pro učební obory se rozhodlo 7 žáků. 2 žáky-
ně vycházejí ze 7. ročníku a jdou do učebních oborů. Na osmileté gym-
názium odchází 1 žákyně.

Mgr. Jan Novotný, ředitel Základní školy Pražská
• Pane řediteli, na konci školního roku 2016/2017 jste se zmínil o problémo-
vé prostorové kapacitě školy a nedostatečném prostoru pro školní družinu. 
Jaká je situace nyní, o rok později?
Situace se zlepšila. S nemalými finančními náklady se podařilo zrekon-
struovat a zkolaudovat dvě učebny v budově bývalého DDM. Původní 
záměr využít tyto prostory i pro doplňkovou činnost však narazil na hy-
gienické normy, které nám z kapacitních důvodů nedovolují  rozvoj vol-
nočasových aktivit v tomto prostoru.
Malinko se nám ulevilo po zápise do prvních tříd, když jsme zapsali žáky 
jen do dvou tříd.  Pokud bychom měli třídy tři, museli bychom opět stě-
hovat jednu třídu do nové budovy a to se nám příliš nechtělo, protože 
to omezuje naše možnosti s umístěním dělených hodin jazyků.
Školní družina funguje nadále ve  čtyřech samostatných odděleních 
a kapacita 120 žáků je v tuto chvíli maximálně možná.
Celkově lze průběh roku hodnotit pozitivně. Podařilo se splnit všechny 
cíle školního programu a především plnohodnotně nahradit odchody 
pracovnic na mateřskou dovolenou.  
ZŠ Pražská navštěvovalo 508 žáků, s vyznamenáním absolvovalo školní 
rok 222 žáků prvního stupně (1. – 5. třída), 38 žáků druhého stupně. Se 
Základní školou se rozloučilo 41 žáků 9. tříd, z  toho 4 zahájí studium 
v gymnáziích, 25 na středních školách s maturitou, v učebních oborech 
s maturitou a učební obory se rozhodlo 10 žáků.
Děkuji ředitelům benáteckých městských škol za informace pro naše čte-
náře a přeji pohodový prázdninový čas.

emje

ZŠ HUSOVO NÁMĚSTÍ
Pozdravy od 1. A

Milí rodiče,
posíláme hezké pozdravy z našeho ozdravného pobytu. Jsme v Dolní 
Světlé pod Luží v Lužických horách. Do našeho penzionu jsme dorazili 
v pondělí 11. června v 9 hodin, po svačince jsme se ubytovali a hned 
vyrazili na první vycházku – na rašeliniště Brazilku. K obědu jsme měli 
svíčkovou a po poledním klidu jsme se vydali opět do přírody, zdola-
li jsme Luž. Měli jsme krásný výhled a  i  počasí nám přálo – bylo pod 
mrakem, ale nepršelo, ani nebylo moc horko. K večeři jsme měli rizoto, 
několikrát jsme si i přidali. Nakonec jsme se vysprchovali, vyčistili zuby 
a po pohádce jsme hned usnuli.
V  noci klidně pršelo a  nám se krásně spinkalo. Dopo jsme si zahráli 
na zahradě a pak jsme se šli projít na nedaleké skály. Cestou jsme po-

zorovali čerstvé stopy srnky a baštili lesní jahody a borůvky. Odpo jsme 
byli na  Myslivnách, kousek odtud jsme v  rybníčku viděli malé mloky. 
Večer po pohádce  O Modroočkovi jsme hned usnuli.
Další dopoledne jsme strávili v penzionu a hráli jsme různé hry. Po obě-
dě jsme se vydali na výlet k sirnému pramenu. Bylo příjemně, ani zima 
ani horko, pod mrakem, ale nepršelo. U pramene jsme si zahráli několik 
her a spěchali jsme zpátky, protože na nás čekaly dukátové buchtičky. 
Mňam. Pak jsme ještě měli pohádkové hádanky, a protože se nám už 
klížily oči, po pohádce jsme hned usnuli.
I poslední den v Lužických horách byl plný pohybu.
Po snídani jsme začali s vyhodnocením včerejších soutěží a pak jsme 
se přesunuli na zahradu, kde jsme až do oběda sportovali. Každý si vy-
bral to, co se mu líbilo – trampolínu, fotbálek, houpačky, badminton, 
freesbee... Odpoledne jsme pokračovali v zábavných hrách a šli jsme se 
projít do lesa, kde jsme postavili domečky pro skřítky.
A večer jsme šli „vyvětrat“ baterky. Nikdo se nebál.
Pobyt jsme si mooc užili. Mějte se fajn a brzy se uvidíme.

Vaše 1. A a paní učitelka Jana Louková

  Stále v přírodě

  Byla velká legrace

1. B na exkurzi
V  pondělí 25. 5. jsme navštívili čokoládovnu v  Šestajovicích. Líbilo se 
nám čokoládu vyrábět, zdobit i jíst. Bavilo nás i nakupovat plyšáky, čo-
koládu, hrnečky ... Prohlédli jsme si staré stroje a zvířátka – např. legrač-
ního berana a kohouta. Moc se nám exkurze líbila. 

1. B s paní učitelkou Mgr. Hanou Kabrnovou

  Vyrábíme, zdobíme a pochutnáváme si

Výlet 4. A a 4. B
V  pondělí 4. června vyrazili žáci čtvrtého ročníku na  ozdravný pobyt 
do  horské přírody. První den jsme po  cestě do  Bedřichova navštívi-
li Bozkovské dolomitové jeskyně, odkud jsme poslali pozdravy domů 
rodičům. Druhý den jsme se statečně poprali s překážkami v lanovém 
parku a  další den jsme měli v  nohách krásných 12 km. Těšili jsme se 
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i na čtvrtek, kdy nás čekal výlet na koloběžkách, a v pátek už jsme se 
samozřejmě těšili domů na rodiče.

Mgr. Jana Kracíková a Jitka Hroudová, třídní učitelky

  Třída 4. B na výletě

  Třída 4. A na výletě

Školní  výlet  do  Sedmihorek
Třída 5. B se ve dnech 11. – 13. června vydala vlakem na výlet do kempu 
v Sedmihorkách, kde  děti strávily dva krásné slunečné a  jeden dešti-
vý den v  přírodě. Na  programu, kromě výletu na  Hrubou Skálu, bylo 
koupání v přírodním rybníku, plážový volejbal a další hry pro zpestření 
pobytu. Ubytování v  chatkách bylo pěkné, strava chutnala, jen cesta 
zpátky se trošku zkomplikovala a prodloužila. Ale všichni nakonec do-
razili v pořádku domů. 

Mgr. Jaroslava Pivničková

  Školní výlet do Sedmihorek

Den dětí 
Den dětí připadá každý rok na 1. června – u nás na škole se ale „slavil“ 
na pokračování. 
Nejprve proběhl ve  školní družině 27. května. Děti po  absolvování 
různých soutěží získaly připravené dárečky. „Hráli jsme různé soutěže 
a  na  konci odpoledne jsme si vylosovali v  tombole dárkový balíček. 
Moc se nám to líbilo, akorát bylo velké vedro,“ říkali žáci 2. B.
V pátek 1. června zorganizovali naši deváťáci dětský den svým svěřen-
cům z prvních tříd. V parku pod zámkem jim připravili různé soutěže, 
jak sportovní, tak vědomostní. Na závěr si žáčci vysoutěžili sladkou od-
měnu.
Ani ostatní děti nepřišly zkrátka, obdržely bonbon nebo zmrzlinu, a ti 
starší, kteří se za  děti už nepovažují, dostali snad alespoň nějakou tu 
hezkou známku.

Mgr. Běla Burkovcová

  Dětský den ve školní družině

Ozdravný pobyt 2. ročníků
Ani druháci nemohli chybět na  Ozdravném pobytu. Byli jsme na  roz-
hledně Štěpánka, hráli jsme si před chatou a procházeli se po okolí na-
šeho dočasného domova, absolvovali jsme výlet do  Příchovic, vylezli 
na rozhlednu Maják Járy Cimrmana, občerstvili jsme se U čápa. Celé to 
bylo propojeno spoustou her a zábavy, večer jsme měli různé aktivity 
na chatě. Pobyt jsme si náramně užili.

Druháci a Mgr. Jana Cyrany a Mgr. Jitka Svobodová

  Nebezpečné šelmy

  Druháci pod rozhlednou Štěpánka u Příchovic
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6. B v Sedmihorkách
14. - 15. 6. proběhl výlet 6. B do Sedmihorek. Během těchto dvou dnů 
podnikli žáci prohlídku hradu Valdštejn, vystoupili na Hrubou Skálu, za-
hráli si různé hry, koupali se, opékali buřty... Spalo se ve stanech, jídlo se 
vařilo ve společné kuchyňce kempu. Výlet si všichni užili.

Mgr. Pavla Zadáková

  Na ohni v kempu jsou buřty

Ozdravný pobyt 3. tříd 
Týden od 11. 6. do 15. 6. strávily děti z 3. A i 3. B na horské chatě U Pa-
šeráka v Rejdicích. Z pobytu nakreslily obrázky. Posuďte sami, jak jsme 
si to užívali.

Mgr. Květoslava Jará, Mgr. Vladimíra Šlamborová

  Děti ze třetího ročníku jako malované (a zarámované)

  Dřevěná lávka v lesoparku

  Obří kamenné prsty

  Lesopark Příchovice

ZŠ PRAŽSKÁ
Divadlo Rolnička

V rámci oslav svátku Dne dětí přišli do školní družiny členové benátec-
kého loutkového divadla Rolnička a svojí návštěvou nám všem zpříjem-
nili čtvrteční odpoledne. Děti měly možnost zhlédnout premiéru nově 
vzniklé pohádky s  názvem O  veliké mrkvi, která však pobavila nejen 
děti, ale i dospělé diváky. Děkujeme.

Za kolektiv ŠD Mgr. Miroslava Cásková

  Rolnička zahrála dětem novou pohádku O velké mrkvi

Atletický trojboj
Poslední květnovou středu se konal na naší škole tradiční závod v atle-
tickém trojboji žáků prvního stupně. Této soutěže se zúčastnilo deset 
škol z  okresu Mladá Boleslav. Každé družstvo je vždy složeno z  osmi 
žáků  druhých až pátých tříd, vždy jedna dívka a  jeden chlapec z da-
ného ročníku. Soupeří se v běhu na 50 metrů, skoku dalekém a hodu 
kriketovým míčkem. Jako každoročně tak i  letos byl vložený závod 
štafet, který proběhl celkem ve  třech rozbězích, kdy vítězné družstvo 
si zajistilo přímý postup do finále a čtveřici doplnila škola s nejlepším 
časem z druhého místa. Na stupních vítězů to vypadalo takto - první 
7. ZŠ Mladá Boleslav, druhá ZŠ Pražská Benátky, třetí ZŠ Husovo Benát-
ky. Po ukončení štafety již došlo na vyhlášení hlavní soutěže. Na prvním 
místě opět jako ve štafetě skončila 7. ZŠ Mladá Boleslav, i druhé místo 
bylo stejné, to znamená, že patřilo ZŠ Pražská Benátky, jen třetí místo 
dostálo změny a to 6. ZŠ Mladá Boleslav.
Naši školu reprezentovali tito žáci: Marek Burian, Matouš Štěpánek, Jana 
Nezbedová, Běla Smetanová – ta zároveň byla nejúspěšnější závodnicí 
mezi všemi děvčaty, Zuzana Havlínová.
Samozřejmě dík patří nejen závodníkům, ale i organizátorům z řad uči-
telů a žáků devátých ročníků.

Mgr. Jana Nejedlá
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  Z letošního tradičního závodu v atletickém trojboji

Městský bazén

Daniel Vála, 3. B

Linda Vernerová, 3. B

Pasování na čtenáře
V úterý 5. 6. se naše třída 9. B vypravila na první stupeň za našimi prvňáčky. 
Cílem bylo se dozvědět, jak se naučili číst. Když jsme přišli k nim do třídy, 
prvňáčci nám hned začali číst. Každý četl úryvek ze dvou pohádek – Hrneč-

ku, vař a Pejsek a kočička. Musím říct, že moje prvňačka Míša četla výbor-
ně. Poté následovalo očekávané pasování. Každý z nás vzal do ruky meč 
a svého malého patrona pasoval na čtenáře, předal mu diplom, na kterém 
byl napsaný slib malého čtenáře. Tím akce ale neskončila, pak se naše role 
vyměnily a i my měli možnost předvést našim svěřencům naše čtenářské 
dovednosti z pohádky, kterou si pro nás prvňáčci připravili.

Maruška Nekvindová, 9. B
Závěrečná štafeta

Ve středu 27. 6. jsme opět jako každý rok zorganizovali pro žáky celé školy 
běžeckou štafetu na 10 x jedno kolo. Sice nám počasí nepřálo, abychom 
mohli běhat venku, ale to nás neodradilo, a proto jsme se přesunuli do haly. 
Soupeřily mezi sebou první ročníky, pak druhé, pak čtvrté s pátými, šesté se 
sedmými a nakonec osmé s devátými. Spíš než pořadí bylo důležité, že vět-
šina tříd pojala štafetu jako přehlídku různých přestrojení a masek. Myslíme 
si, že se akce velmi zdařila a naladila děti na blížící se prázdniny.

Mgr. Jana Nejedlá

Závěrečná slavnost
Rok utekl jako voda a opět nás čekala závěrečná slavnost, jejímž vyvrcho-
lením je rozloučení se deváťáků se všemi učiteli a jejich poděkování všem 
lidem, kteří jim kdykoliv byli nápomocni. Součástí slavnosti bylo i vyhlášení 
úspěšných žáků, kteří nás reprezentovali na krajských a republikových kolech 
různých olympiád. Byli to Šárka Trnková, Tereza Pučelíková, Ondra Hlaváč a 
Jan František Burda. Zároveň byli vyhlášení sportovci školy prvního a druhé-
ho stupně – Marek Burian, Zuzana Havlínová, Petr Růžička a Helena Musilová. 
Vše bylo doplněno krásnými vystoupeními tanečními, pěveckými i recitač-
ními. Myslím, že slavnost byla krásnou tečkou za školním rokem 2017/2018.

Mgr. Jana Nejedlá

  Vystoupení pěveckého sboru pod vedením paní učitelky Romany Matěj-
kové a její úchvatné pěvecké sólo vyvolalo potlesk vestoje
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Návštěva hasičů

Václav Burkovec, 3. B

Plavání v Mladé Boleslavi

Sofie Mišunová, 2. B

Základní škola 17. listopadu
Sportovní dopoledne na tenisových kurtech

V pondělí 18. 6. jsme oblékli sportovní oblečení a s žáky speciálních tříd 
se vydali na tenisové kurty. Většina z nás tenis nikdy nehrála. Vše pro nás 
bylo nové. Trenérky Nikola, Kačka a Majda vzaly žáky na tenisový kurt, 
ukázaly, jak vypadá raketa a míček. Každý žák si půjčil raketu a zkoušel 
odpálit míček přes síť. Vyzkoušeli jsme si podání a mohli si zahrát mezi 
sebou. Kdo se necítil na hru přes síť, mohl si hrát jen s míčkem.
Celý čas strávený na kurtech byl pro nás zajímavý a zábavný. Tímto dě-
kujeme vedení Tenisového klubu za  poskytnutí prostoru a  správcům 
Zdeňkovi a Kačce Podráským, kteří dopoledne strávili s námi.

Bc. Klára Chvalkovská

  Žáci na tenisových kurtech v Benátkách

V keramickém ateliéru U Matouše
V letošním roce jsme již potřetí měli možnost navštívit Keramický ateliér 
U Matouše. Paní PaedDr. Jana Kilevníková nejdříve dětem pro předsta-
vu ukázala keramický kachel, rozdala kusy hlíny a tvoření mohlo začít. 
Do krásně hladkého hliněného plátu vtlačili žáci pomocí válečku listy 
jahodníku a další rostliny. K nim přidali tenké stonky a z kousků hlíny 
vytvarované jahody. Výrobky nakonec dotvořili pomocí špachtlí, špejlí 
a nožíků. Práce šla všem pěkně od ruky. Teď už se můžeme těšit, až bu-
dou kachle vypálené a my je uvidíme hotové.
Děkujeme paní PaedDr. Janě Kilevníkové za příjemně strávené tvořivé 
dopoledne.

Ivana Kubová

  Výroba kachle

Výlet do Prahy
V úterý 5. 6. 2018 se žáci 6. - 9. ročníku vydali na celodenní výlet do Pra-
hy za  nejznámějšími historickými památkami. Naše putování jsme 
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začali na Loretánském náměstí, kde si žáci poslechli zvonkohru. Další 
zastávkou byl Pražský hrad, ze kterého je krásný pohled na Prahu. Ne-
rudovou ulicí jsme se dostali k baroknímu chrámu sv. Mikuláše. Odtud 
jsme pokračovali na Karlův most, kde žáky uchvátil pohled na Hradčany 
a Vltavu. Prošli jsme Královskou cestou až na Staroměstské náměstí, kde 
jsme se zastavili u pomníku Mistra Jana Husa. Naše putování jsme ukon-
čili na Václavském náměstí.

Mgr. Hana Skoblíková

  Výlet do Prahy

Mateřská škola města
Červen v Mateřské škole města

A je to! Červen už je za námi a byl plný nových zážitků. Předškoláci vyra-
zili na školku v přírodě, kde si všichni zařádili a vrátili se zpátky v plném 
počtu a v pořádku. Všechna pracoviště vyrazila na výlety. Někdo do zoo, 
někdo na zámek, někteří do svíčkárny. I to jsme si všichni náležitě užili. 
Dětský den jsme také oslavili. Někde soutěžemi, někde procházkou se 
sladkým koncem. 
Poslední velkou událostí letošního roku bylo „Rozloučení s předškolá-
ky“, a to se dětem také povedlo na výbornou.
Už se nemůžeme dočkat září, které nám přinese nové kamarády 
a spoustu dalších společných chvil.

KW

  Děti na výletě v ZOO Chleby

  Hry venku nás moc baví

  Na výletě ve svíčkárně

  Slavíme Dětský den

Základní umělecká škola J. A. Bendy
Ohlédnutí za 2. ročníkem ZUŠ Open v Benátkách nad Jize-

rou, aneb netradiční a příjemné odpoledne...
Ve čtvrtek 24. května proběhl v celé naší republice už druhý ročník ZUŠ 
Open. Celostátní akce, kterou pořádá nadační fond paní Magdaleny Ko-
žené, světově uznávané mezzosopranistky a následně velká většina Zá-
kladních uměleckých škol, které se k této akci přidaly. Účel je všeobecně 
známý – upozornit na  užitečnost, nezastupitelnost a  prospěšnost zá-
kladního uměleckého školství.
Akce probíhaly na mnoha místech, zapojilo se do nich těžko spočítatel-
né množství žáků i učitelů. Podle dostupných informací se letos účastni-
lo na čtyři sta škol z necelých pěti set! To je bezesporu  úctyhodné číslo...
Jedním z důležitých a sledovaných míst se staly Benátky nad Jizerou. 
Sem totiž zamířila hlavní osoba ZUŠ Open – paní Magdalena Kožená. 
Spolu s ní přijel i člen správní rady jejího nadačního fondu, a také ředitel 
České filharmonie, David Mareček.
Na čtvrteční odpoledne byl připravený bohatý program. Své síly spojilo  
šest    Základních uměleckých škol -  z Mnichova Hradiště, Mladé Bole-
slavi, Mšena, Nymburka, Poděbrad a samozřejmě Benátek nad Jizerou.
V  krásném prostředí Benátek bylo pečlivě vybráno celkem šest míst, 
kde se měly konat koncerty, připravené k této příležitosti. Sedmé místo 
posloužilo Výtvarnému oddělení.
Koordinovat dramaturgii celého odpoledne, účinkující, i zajistit bezchyb-
ný chod všech vystoupení a čísel, byl jistě přetěžký a ne vždy vděčný úkol.
Nebyl jsem u příprav této akce, mohu se však s vámi  podělit o zážitky 
přímého účastníka:
Po slavnostním uvítání vzácného hosta i všech přítomných účastníků 
na  Husově náměstí následovalo vystoupení souboru bicích nástrojů 
Drum´s a Boy´s ze ZUŠ Poděbrady.
A  pak již průvod s  Magdalenou Koženou v  čele směřoval do  zámku. 
Další akce se totiž odehrávala na Plajchu. Tam vystoupily pěvecké sbo-
ry z Mladé Boleslavi, Nymburka a Benátek, nymburský soubor Virtuosi 
Nymburgense a benátecký Komorní soubor.
Ale ještě před tím se odehrál rozhovor se vzácnými hosty. Paní Kožená 
i pan Mareček hovořili před zvědavým publikem o akci ZUŠ Open, dal-
ších plánech a svých prvních hudebních krůčcích, které se odehrávaly 
právě na  ZUŠ, tehdy LŠU (Lidových školách umění). Poté Magdalena 
Kožená zazpívala se svou mladší kolegyní z řad žáků ZUŠ v Mladé Bole-
slavi, Evou Neidermertlovou, lidovou píseň. Tím bylo odstartováno už 
zmíněné vystoupení.  
Z  horkého dne se pak posluchači přesunuli do  prostředí o  poznání 
chladnějšího – bývalé zámecké konírny. Tady se konalo vystoupení žá-
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kyň literárně-dramatického (LD) oddělení ZUŠ Poděbrady. Žákyně (od-
hadem z vyšších ročníků I. stupně) předvedly scénku nazvanou Taneční 
akademie, kterou si samy napsaly.
(Napsat krátký a nosný scénář je jeden z nejtěžších úkolů pro každého, 
kdo se do něčeho podobného pustí. I tomuto scénáři by místy neuško-
dil dramaturgický zásah zkušenější ruky a více, či méně četné škrty. Ale 
i tak to byl zajímavý pokus a učíme se přece všichni...)
Nezbývá než litovat, že se nezúčastnila i další LD oddělení z ostatních ZUŠ.  
Vystoupení by mohlo být pestřejší a mohli bychom výkony porovnat.
Další koncert se konal v zámeckém lapidáriu. Mlčenlivá krása kamenů 
v příjemném osvětlení dělala zajímavou a  romantickou kulisu decho-
vým nástrojům, které rozezněli žáci ze ZUŠ Mnichovo Hradiště a Bená-
tek. O velké zpestření, zejména mezi dětmi, se postaral hudbymilovný 
netopýr, který zvědavě poletoval u účinkujících.
Poté jsme všichni opět vyšli do slunce pozdně jarního dne. Na nádvo-
ří zámku se už chystaly k  vystoupení taneční soubory. Kdybych měl 
hodnotit choreografii (kdybych tomu rozuměl...), byl bych asi opravdu 
na rozpacích, která byla nejpodařenější. Jako divákovi mi všechny přišly 
nápadité a skvělé. Jak ze ZUŠ Benátky, tak i ZUŠ Poděbrady a Nymburk.
A pak nás již čekal poslední koncert odpoledního programu – tentokrát 
v zámeckém kostele Narození Panny Marie.
Zvučná akustika kostela ještě podpořila výborné výkony zpěváků. Paní 
Kožené zkrátka vyrůstají budoucí mladí kolegové. Škoda, že při koncer-
tu  nebylo možné použít chrámové varhany. Ale kdo ví, třeba příště?
Myslím, že všem bylo v té chvíli líto, že se úspěšný odpolední program 
chýlí ke konci (asi s výjimkou organizátorů, kteří měli plné ruce práce).
Ani výtvarné oddělení nepřišlo zkrátka. V chodbě zámeckého muzea si 
návštěvníci mohli prohlédnout díla mladých výtvarníků z Benátek.
Čas měli do osmnácté hodiny, kdy začínala poslední akce – večerní kon-
cert, tentokrát už pouze žáků ZUŠ v Benátkách a hosta, bývalého peda-
goga  ZUŠ, vynikajícího klavíristy, Miroslava Sekery.
Tato večerní hudební tečka za krásným a naplněným odpolednem byla 
příjemným završením.
Benátky jsou zkrátka město, kde je hudba a umění, Múzy vůbec - doma. 
Město, které je jistě velmi spokojené, že má ve svých zdech ZUŠ s ve-
dením a pracovníky, kteří dokáží se ctí a šarmem zvládnout i  tak vel-
kou a náročnou akci. Byl jsem moc a moc rád, že jsem po jejich boku 
a po boku mladých muzikantů, alespoň trochu mohl přispět ke zdárné-
mu průběhu ZUŠ Open 2018.  
Z reakcí návštěvníků koncertů, mladých i starších, jsem vyčetl nadšení, 
sympatie a spokojenost. Kéž by podobných zdařilých akcí bylo víc.
ZUŠ Open 2018 je za námi, ať žije ZUŠ Open 2019!

Josef Bernard Prokop

Městské centrum komplexní péče
Zaměstnankyně MěCKP se zúčastnily O2 Pražské štafety 

a Avon Pochodu 2018
Díky lidské solidaritě se každoročně koná růžový Avon Pochod, které-
ho se účastní miliony lidí ve více než 58 zemích světa na důkaz pod-
pory ženám s rakovinou prsu. Letošní 18. ročník se v Praze uskutečnil 
dne 9. 6. 2018 a poprvé se jej účastnila také skupina zaměstnankyň 
MěCKP. A jaké byly jejich zážitky? „Do Prahy jsme vyjely s odhodláním 
a  v  růžových tričkách vlakem z  Lysé nad Labem. Počasí nám přálo, 
slunce svítilo a  na  každé vlakové zastávce se přidávala spousta dal-
ších a dalších žen v růžové... Pohledy nás spojovaly, úsměvy prozradily 
o co tady jde. Nálada byla už cestou úžasná, na Staroměstské náměstí 
jsme dorazily tak akorát. Přehršle růžové se šířilo celým širokým oko-
lím, všude plno balonků a emotivní hudby. V pravé poledne pochod 
odstartoval a průvod se dal do pohybu. Příjemnou procházkou jsme 
došly na 3 km vzdálený ostrov Štvanice. Humor a dobrá nálada nás ne-
opouštěly ani v dlouhé frontě na sodovku (o Mojitu se zmiňovat raději 
nebudu, ani o prodavači, co olízl každou lžičku, natož o kolegyni, která 
měla v zákrytu slunečních brýlí zamrzlý úsměv, jak se chystala na toho 
nebohého upoceného chlapíka vytáhnout nějakou tu ostřejší větič-
ku…). Ani úmorné horko u stánku, ani prachem špinavé nohy a žízeň 
nám nemohly vzít dobrou náladu, jelikož jsme moc dobře věděly, 
proč tam jsme a proč to děláme… Když moderátor ohlásil počty, kolik 
se nás letos sešlo a kolik se na podporu nemocných žen vybralo, měly 
jsme všechny i  v  tom vedru husí kůži, pokyvovaly jsme kolegyněmi 
hlavami a jen si tak tiše navzájem řekly, že to je vážně úžasný! Protože 
všechno jednou končí, program se také nachýlil ke konci. Vypouštění 
balonků s doprovodem písně byl na závěr nádherný emotivní zážitek 
a každá z nás si mohla něco tajně přát. Cestou domů jsme probraly 
celý den. S pocitem dobrého skutku a s trochou únavy na závěr jsme 
došly k závěru, že příští rok utvoříme s kolegyněmi větší partu a určitě 
pojedeme zase!“ 

Další akcí, které se historicky poprvé, ale určitě ne naposled, zúčast-
nily zaměstnankyně MěCKP, byla Pražská O2 štafeta 4 x 5 km, konaná 
v  Praze na Výstavišti a  ve  Stromovce dne 14. 6. 2018. Nápad vznikl 
brzy na jaře, bylo potřeba sestavit čtyřčlenný tým. Tři z pracovnic měly 
celkem brzy jasno, že „do toho půjdou“. Sehnat čtvrtou jim dalo trošku 
úsilí a  přemlouvání, ale nakonec již koncem dubna bylo jisté, že se 
poběží, a v jakém složení. Zbývalo trénovat a těšit se. S přibližujícím 
termínem se zvyšovala i nervozita. Zvládneme to? Neuděláme svým 
výkonem ostudu, bude porovnatelný s ostatními? Co když seběhne-
me z trasy, nebo se zraníme, či nás postihne jiná indispozice na trase, 
či těsně před závodem?  Cítily jsme velkou zodpovědnost, navzájem 
jsme se podporovaly a povzbuzovaly, sdílely své zážitky a časy z tré-
ninků… Závod se nezadržitelně blížil. Již den předem jsme si pro jis-
totu zajistily trička a startovní čísla, nechtěly jsme nechat nic náhodě. 
Konečně nastal den D.  Závod začínal večer v 18 hodin, a tak jsme se 
s nervozitou a obavami musely prát ještě celý den. Když jsme však od-
poledne sedly do auta a vyrazily směr Praha, převládala již dobrá ná-
lada, těšení a legrace. Na místo jsme dorazily s předstihem, a tak jsme 
si společně mohly ještě část trasy proběhnout a zorientovat se v are-
álu. 18. hodina se však neúprosně blížila, přišpendlily jsme si proto 
svá startovní čísla a nervozita opět začala stoupat. Po zataženém dni 
se před 18. hodinou navíc mraky prodralo žhavé sluníčko, což jsme 
si zrovna nepřály. Poslední minuty, sekundy do startu… Start! Stovky 
běžců se dávají do pohybu, do předávacího prostoru se jdou k pře-
vzetí čipového náramku připravit běžci s koncovým číslem 2. Událost 
nabírá spád a obrátky, ocitáme se rázem „ve vlaku, ze kterého již nejde 
vystoupit“. Povzbuzujeme se navzájem. Postupně si předáváme čip, 
přebíráme zasloužené medaile, napětí z nás pomalu padá a cítíme se 
skvěle! Když doběhla poslední z nás, užíváme si společně zaslouženou 
radost a pocit hrdosti. Zvládly jsme to! I my z malého města, z malé 
neziskové organizace, tým samých ženských! Obstály jsme v konku-
renci velkých firem a  vysportovaných běžců, z  nichž mnozí dobíhali 
ještě dlouho po  nás. Relaxujeme a  užíváme si koncertu živé hudby 
a hlavně dobrého pocitu. Překonaly jsme samy sebe, svou pohodlnost 
a udělaly jsme něco pro své zdraví a reprezentaci MěCKP – pocit k ne-
zaplacení. Plánujeme, jak nadchneme i ostatní a příští rok postavíme 
minimálně dvě družstva. Do Benátek se vracíme pozdě večer, zdravě 
unavené a  spokojené jako tým, který dokáže i  mimo pracovní pro-
středí táhnout za jeden provaz a dokázat, že mu jde o společnou věc! 
Sportu zdar a běhu zvlášť!

Lucie Kotíková, pracovnice v sociálních službách  
a Emilie Kalová, ředitelka MěCKP

  Tým MěCKP v cíli. Zleva Veronika Králová, Valentýna Cerhová, Emilie 
Kalová a Boženka Havlová

  AVON pochod, zleva Jindřiška Frischová, Pavlína Stejskalová, Lucie 
Kotíková, Jana Macháčková, Zděnka Walterová
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XIII. LETNÍ SENIORSKÉ HRY v MěCKP, 
sounáležitost a spolupráce pracovního týmu

Rok se s rokem sešel a v našem zařízení se chystala dne 15. 6.  od ranních hodin 
velká akce – XIII. ročník letních seniorských her. Akce samotná není záležitostí 
jen jednoho dne. Přípravy probíhají nejméně jeden měsíc dopředu. Je nutné 
zajistit doprovodný program, oslovit sponzory, zajistit kameramana a  foto-
grafa, zaslat pozvánky milým hostům, pořídit ceny pro vítěze, zabalit dárky, 
vymyslet disciplíny (s  ohledem na  možnosti a  schopnosti našich seniorů), 
dále nacvičit již tradiční vystoupení zaměstnanců, které jsme v roce letošním 
secvičili spolu s našimi milými klienty a mnoho dalších důležitých záležitostí, 
které utvářejí celkový program akce. Každý ročník her bývá něčím specifický, 
nezapomenutelný. Pro mne byl XIII. ročník LSH ve  znamení sounáležitos-
ti a  spolupráce celého pracovního týmu.  Ano, největší záběr celé akce má 
na bedrech aktivizační tým včetně vedení, ale bez spolupráce dalších kolegyň 
by to vůbec nešlo. Nejméně hodinu před zažehnutím symbolické pochodně 
se některé z kolegyň věnují pomoci klientům s oblékáním do kostýmů (po-
kud klient vystupuje), oblékáním do slavnostního oblečení, připravují vozíčky, 
jiné kompenzační pomůcky, doprovázejí klienty do vestibulu.  Jiné z kolegyň 
od dopoledních hodin připravují pohoštění na stoly, koutek pro děti z DD Krn-
sko a dobrovolníky ze ZŠ Husovo náměstí, přinášejí židle, stěhují lavice a sto-
ly, počítají místa k sezení, berou v patrnost, kolik klientů přijede na vozíčku 
a na něm zůstane, kdo z klientů přijede na vozíčku a bude si moci přesednout 
na lavici. Umísťují stolky na disciplíny, vše musí mít své místo.  Nesmíme za-
pomenout na dostatek prostoru pro atrakci, stůl pro milé hosty, sponzory. Už 
je to tady, je 13 hodin a paní ředitelka Mgr. Emilie Kalová zahajuje XIII. ročník.  
Pan farář Mgr. Miškovský zapaluje pochodeň, se kterou se p. Jílek s p. Freisle-
benem za zvuků slavnostní fanfáry v podání kolegyně Pavly Živné, vydávají 
směrem do  venkovních prostor za  společenským sálem.  Jsou následováni 
kordonem ostatních klientů a hostů z řad dobrovolníků ze ZŠ Husovo náměstí, 
dětí a vychovatelů z DD Krnsko, klientů z Domova U Anežky, klientů z Domo-
va ANNA Český Brod, za město Benátky n.  J. přijal pozvání pan tajemník M. 
Mařík.  Úvodní slovo paní ředitelky, přivítání hostů a poděkování všem spon-
zorům, kterými letos jsou: GSP SIGN & DESIGN, Autopůjčovna a autoopravna 
Jiří Švejda, účetní služby Ing.  Romana Erbenová, Gravotech s. r. o., Lékárna 
Viola, Drogerie TETA, Hračky Bambule, Papírnictví Na Burse, Ovoce zelenina 
Pražská, Knihy Na Burse, Zlatnictví p. Šulc, HORÁKOVA benátecká sodovkár-
na, Baxant řeznictví, MUDr. Miloš Križko a Kadeřnické služby Věra Štěpánková, 
za jejichž laskavé přispění jsme mohli pořídit krásné ceny pro vítěze a připra-
vit balíčky pro všechny, kteří se soutěže poctivě zúčastnili. Část sponzorů se 
postarala o občerstvení pro naše klienty i těm patří velký dík. Pan Pavlík ro-
zeznívá klávesy, hudba a zpěv začínají psát historii dalšího ročníku této velké 
akce. Část zaměstnanců a někteří z klientů se chystají na vystoupení, za které 
sklízejí úspěch. Následuje soutěžní klání ve dvojicích (senior-dítě), dychtivé oči 
dětí a velké nasazení všech soutěžních dvojic je dojemné a obdivuhodné zá-
roveň. Vystoupení Trubačské školy J. Selementa v Benátkách nad Jizerou pod 
vedením p. Dudy s doprovodným slovem je příjemným zpestřením slavnost-
ní akce. Soutěžící odevzdávají soutěžní karty, probíhá sčítání bodů. Soutěžní 
dvojice paní O. Kalousová a žák O. Koštejn se stala vítězem letošního ročníku. 
Další z hlavních cen si odnesli soutěžící klienti z Domova U Anežky a z Domova 
ANNA Český Brod, kteří tvořili dvojice s dětmi z DD Krnsko a dobrovolníky, či 
dětmi našich zaměstnanců. Ceny vítězům předávali: Mgr. Miškovský, Jaroslava 
Hlaváčková, MUDr. Križko. Součástí vyhlášení vítězů bylo též předávání zvlášt-
ních ocenění a poděkování za dosavadní spolupráci s MěCKP, které převzali: 
dobrovolníci ze ZŠ Husovo náměstí a za koordinaci spolupráce Ing. P. Zadáko-
vá, paní Jaruška Hlaváčková, paní Soňa Najmannová, paní Vendulka Mocková, 
Mgr. Miškovský, MUDr. Križko. Krásný dort pro děti z DD Krnsko již tradičně 
vyrobila naše milá kolegyně I. Wendlová. 
Děkujeme všem, kteří přispěli ke zdárnému průběhu akce.

Bc. Monika Megličová, DiS., sociální pracovnice

  V průběhu LSH byli odměněni žáci ZŠ Husovo náměstí, kteří nám v prů-
běhu roku chodili pomáhat

  V čele průvodu byli se zapálenou pochodní pan Ivan Jílek a Jiří Freisleben

  Na jednom z pěti stanovišť poznávaly dvojice dětí a seniorů známé osobnosti

Mateřské centrum
V á ž e n í  p ř á t e l é ,
školní rok nám skončil a s ním i pravidelné týdenní programy. Ale ne-
zoufejte, úterní program - cvičení s Marcelou - zůstává. Program zahr-
nuje říkanky, cvičení s ukazováním, zpívání a hraní na hudební nástro-
je, společnou svačinku, výtvarnou činnost a volnou herničku. Budeme 
začínat v 9:30 a končit ve 12:00. S sebou můžete vzít i starší, školkové 
sourozence. Přesto s ohledem na prázdniny sledujte, prosím, naše FB 
stránky https://www.facebook.com/materskecentrum.benatky, kde 
budete informováni, zda úterní cvičení bude (při malém počtu mami-
nek se cvičení konat nebude).
Přejeme všem krásné prázdniny plné sluníčka, her, odpočinku.

za MC Benátky Marcela Štencová

Hvězdárna
Benátecká hvězdárna a její význam

V Benátkách nad Jizerou stojí od roku 1980 hvězdárna, a to z velké části 
především díky panu Břetislavu Veselému, který zároveň po  několik let 
o  hvězdárnu vzorně pečoval. Kromě toho, ještě dlouho před vybudová-
ním hvězdárny, také založil a  vedl astronomický kroužek, ve  kterém se 
mu podařilo vychovat několik amatérských astronomů, což jak se pozdě-
ji ukázalo, bylo velice důležité pro budoucí fungování a chod hvězdárny. 
Později předal pan Veselý svou funkci jednomu ze svých žáků -  Radovanu 
Kováčovi, který na jeho činnost navázal a nejenom, že dále ukazoval všem 
zájemcům krásy hvězdné oblohy, ale staral se rovněž o hvězdárnu, za to 
i jemu moc děkujeme. Škoda jen, že takovýchto nadšenců nebylo ve své 
době více. Po několika letech zůstal Radovan Kováč na činnost ve hvězdár-
ně prakticky sám. Přibývající léta, více starostí, ale také i jiné záliby a koníčky 
ukrojily hodně z volného času na hvězdárnu a logicky tedy nastala doba, 
kdy provoz hvězdárny fungoval pouze po předchozí telefonické domluvě. 
Samozřejmě, že tento stav nebyl úplně ideální, ale přesto jsme rádi, že 
hvězdárna alespoň takto plnila svou funkci a poslání.  
Před pár lety se na hvězdárnu vrátil další z nadšených žáků pana Veselého, 
Ladislav Štrych. Ten se nedávno stal novým vedoucím hvězdárny a začal 
intenzívně pomáhat s jejím provozem. Hvězdárna začala opět více ožívat 
a postupně se snažila o návrat do dob své bývalé slávy. Na pravidelnou 
otevírací dobu a provoz ale zatím, bohužel, nebylo dost času a rovněž ani 
sil. Na lepší časy hvězdárny se začalo více blýskat už někdy v roce 2016, kdy 
sem začali docházet amatérský astronom Jiří Vlasta a Karel Dragoun, člen 
ČAS (Česká astronomická společnost) z Kostelce na Labem. Postupem času 
se ukázalo, že tento malý kolektiv zapálených a nadšených dobrovolníků je 
už schopný zajistit pravidelný provoz naší hvězdárny. 
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Benátecká hvězdárna je malá, není zde ani zavedena voda nebo třeba in-
ternet – její význam je ale veliký. Snad kromě hvězdárny v Jičíně je to jedi-
ná hvězdárna v okruhu zhruba 80 km, kde je ještě možné pozorovat krásy 
vesmíru, jako jsou například mlhoviny, galaxie a jiné další slabé objekty. To 
vše má ovšem jeden velice podstatný háček, ale o tom se zmíním později. 
Velké světelné znečištění, jaké mají např. hvězdárna v Mladé Boleslavi nebo 
Štefánikova a Ďáblická hvězdárna v Praze, tyto slaboučké, ale přesto krásné 
objekty, téměř neumožňuje pozorovat. Na těchto jmenovaných hvězdár-
nách, byť tam jsou velké a výkonné dalekohledy, vám tedy především uká-
žou jen Měsíc a planety, kde světelné znečištění tolik nevadí. Naopak be-
nátecká hvězdárna má tyto podmínky pro pozorování mnohem lepší.  Sice 
i tady je světelný smog, ale ne tak velký jako na hvězdárnách v okolí. Hurá, 
můžeme zde tedy pozorovat nádherné mlhoviny a mnoho milionů světel-
ných let vzdálené majestátní galaxie. Ano, můžeme, ale bohužel vlastně ne, 
ne na hvězdárně. A teď se pomalu dostáváme k tomu výše zmíněnému 
podstatnému háčku.  
Pan Břetislav Veselý tenkrát ve  své době opravdu dělal co mohl, aby 
hvězdárna měla svůj dalekohled. To se nakonec podařilo, ale i na tehdejší 
dobu to byl dalekohled s pouze průměrným výkonem.  Dnes, po téměř čty-
řiceti letech, to je dalekohled pro tyto účely prakticky nepoužitelný. A tak 
jsme v situaci, že i na benátecké hvězdárně ukazujeme návštěvníkům jen 
Měsíc a planety - a ani tyto objekty, díky malému dalekohledu, už nikoho 
příliš nenadchnou, což je určitě obrovská škoda. A tak galaxie a mlhoviny 
si pozorujeme doma v soukromí, protože tam máme mnohem větší dale-
kohledy, než má naše hvězdárna. Ano, doba samozřejmě pokročila a dnes 
má astronom amatér, mnohdy ještě třeba i žák základní školy, doma větší 
dalekohled, než máme na hvězdárně. Občas naše soukromé dalekohledy 
vezmeme do hvězdárny, abychom alespoň někdy mohli široké veřejnos-
ti ukázat více z objektů vesmíru, ale to jde, bohužel, opravdu jen někdy. 
Jsou to často hodně těžké a pro soukromníka také celkem drahé přístro-
je. Na  hvězdárně rovněž nejsou, bohužel, žádné přenosné dalekohledy, 
abychom je v případě potřeby mohli vzít mimo hvězdárnu, třeba na po-
zorování do blízkých obcí nebo ven před hvězdárnu v případě, že někte-
ří z návštěvníků a zájemců nezvládnou strmé schody, vedoucí do kopule 
hvězdárny. Proto jeden z našich hlavních cílů do nejbližší budoucnosti je 
zajistit větší a modernější dalekohled, který umožní krásný zážitek z pozo-
rování. Nový dalekohled není jen naše přání, ale určitě a hlavně také i přání 
všech návštěvníků benátecké hvězdárny. 
Zhruba někdy po roce 1995 začal zájem veřejnosti o hvězdárnu klesat. Bylo 
to dáno především novými technickými možnostmi, jako byl například in-
ternet, výstavba velkých nákupních center, rovněž televizní vysílání začalo 
nabízet mnohem více programů atd. atd. Vše se ale jednou tak trochu přejí 
a omrzí a  lidé zase chtějí vidět opravdovou hvězdnou oblohu na vlastní 
oči a nejenom v televizi a načerpat přesnější informace, než jaké jsou ně-
kdy k dispozici na internetu nebo v různých seriálech a podobně. A právě 
hvězdárna je takovým místem, kde se různým nevědeckým nesmyslům 
a  dezinformacím vyhýbáme a  snažíme se podávat zájemcům o  vesmír 
vědecky ověřené informace. Velice nás těší zvýšený zájem veřejnosti 
o hvězdárnu a my se budeme snažit nabídnout co nejlepší zážitky z pozo-
rování. Nebude to ale snadné. Díky vstřícnosti města byla hvězdárna, po-
kud to bylo někdy třeba, opravena a udržována v provozuschopném stavu. 
To je samozřejmě moc dobře, protože jinak by byl její osud asi už dávno 
zpečetěn a podobně smutný, jako např. osud Ždánické hvězdárny. Mnoho 
drobných i náročnějších prací ve hvězdárně, ale i mimo ni, jsme schopni 
zvládnout a udělat si sami, ale to vše už v současné době nestačí. Proto 
bude třeba další podpory našeho města a možná i sponzorů, abychom se 
opět zařadili k těm hvězdárnám, které mají mnohem lepší vybavení a mo-
hou tak plně sloužit k tomu, k čemu jsou ve své podstatě určeny. Také by-
chom rádi zavedli na hvězdárně dětský kroužek. Prozatím to ale není mož-
né. Vzhledem k našemu často vysokému pracovnímu vytížení a pracovním 
povinnostem nemůžeme v současné době rodičům stoprocentně zaručit, 
že jejich děti budou vždy na hvězdárně perfektně ohlídány a pod kvalifiko-
vaným dozorem. Proto bychom rádi touto cestou oslovili každého, kdo by 
se chtěl stát amatérským astronomem a podílet se na různých aktivitách, 
souvisejících s provozem hvězdárny, ať bez váhání přijde mezi nás, rádi ho 
uvítáme.  Po nějaké době se pak může stát dalším stálým a platným členem 
hvězdárny. Jak sami vidíte, práce a problémů nás čeká opravdu hodně, ale 
jsme optimisté a věříme, že vše dobře dopadne a hvězdárna se opět stane 
místem, kam se bude každý rád vracet! (pro zájemce: podrobnější informa-
ce najdete na:  www.hvězdárna-benatky.webnode.cz). 

Úplné zatmění Měsíce 27. - 28. července 2018
Průběh tohoto, nepochybně nejočekávanějšího, měsíčního zatmění celého 
desetiletí budeme svědky z pátku na sobotu (přičemž podstatná část úkazu 
připadá na pátek pozdě večer). Měsíc se začne nořit do zemského stínu v 21 
hod. 30 min. 15 s. SELČ. Půjde o první úplné zatmění viditelné v České re-
publice po dlouhých 3 letech, nicméně jeho hlavní výsadou bude průchod 
Měsíce geometrickým středem zemského stínu. Díky tomu bude Měsíc při 
maximální fázi úkazu, která proběhne v ČR již relativně vysoko nad obzo-
rem, velmi tmavý (na Měsíc se bude promítat nahnědlá „centrální skvrna“ 
zemského stínu, kam dopadá nejméně slunečního záření lomeného zem-

skou atmosférou). S tím souvisí i fyzicky největší možná délka fáze úplného 
zatmění - Měsíc bude ponořen celý v zemském stínu 1 hodinu 43 minut.
Přijďte se podívat! Budeme se na vás těšit.

L. Štrych, K. Dragoun

  Obloha 27. 7. 2018

  Měsíc při zatmění 28. 9. 2015

Informační středisko
Novinka na zámecké věži

Nevíte, kam vyrazit na výlet? Tak zkuste vystoupat do ochozu zámecké 
věže zámku v Benátkách nad Jizerou. Pohled je to vskutku úchvatný.
V neděli 24. 6. v 12:30 hodin bylo na ochozu věže odhaleno rozhledo-
vé panorama, díky němuž se budete moct podívat do všech světových 
stran a přitom se dozvědět, na co právě koukáte. „Přijďte se rozhlédnout 
do krajiny a podívat na výsledek naší několikaměsíční práce,“ vzkazuje 
návštěvníkům tým z dílny grafického týmu Dvořák Systems.
Vstup do věže umožní pracovnice informačního centra, které se nachází 
v areálu zámku. Vstupné pro dospělou osobu činí 10 Kč, děti do 15 let 
a důchodci zdarma.
Provozní doba věže: Pondělí, středa 10:00, 12:30, 14:30, 16:30; úterý, čtvr-
tek, pátek: 10:00, 12:30, 14:30, 15:30; sobota, neděle: 10:00, 12:30, 14:30.
Zdroj: http://iboleslav.cz/kultura/1385-obrazem-podivejte-se-na-be-
natky-nad-jizerou-z-ochozu-zamecke-veze

  Rozhledová panoramata 
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Městská knihovna

Pohádkové rozloučení
Léto klepe na dveře a společně s ním i prázdniny, a tak jsme se s dětmi 
z MŠ Poupátko a MŠ Mateřídouška loučili se školním rokem zvesela, a to 
prázdninovým pohádkovým promítáním. Doufáme, že pro děti to bylo 
příjemné zpestření, a že se ještě více mohly navnadit na tolik vytoužené 
chvíle volna. Přejeme mnoho pěkných prázdninových zážitků a těšíme 
se na spolupráci v novém školním roce!

Provoz Městské knihovny o prázdninách
Červenec - zavřeno

Srpen: pondělí 8:00- 11:30, 13:00-19:00, úterý 8:00- 11:30,  
13:00-17:00, středa zavřeno, čtvrtek 8:00- 11:30, 13:00-17:00,

pátek 8:00-11:30

Řemesla a povolání
V květnu nás navštívily děti z MŠ Růženka. Tématem našeho povídání  
byla „povolání a řemesla“. Na začátek jsme si vysvětlili, co vlastně povo-
lání je a co obnáší. Prostřednictvím promítání obrázků jsme si předsta-
vili různá povolání. Každou profesi jsme si krátce popsali. Děti se aktivně 
zapojovaly a poznávaly, co lidé na obrázku dělají, jaké je jejich povolání. 
Rozloučili jsme se pohádkou, kde jsme hledali jednotlivé činnosti.

  O povoláních a řemeslech s dětmi z MŠ Růženka

Seznámení s knihovnou
V rámci seznámení s knihovnou a jejím prostředím navštívily městskou 
knihovnu děti  z 1. třídy ZŠ Husovo náměstí. Prostřednictvím komento-
vané projekce jsme si pověděli, k čemu vlastně knihovna slouží. Řekli 
jsme si, jak vzniká knížka a jak složitá je cesta, než se dostane k prvnímu 
čtenáři. Ukázali jsme si také celou řadu zajímavých knih a na závěr měly 
děti možnost porozhlédnout se po prostorách knihovny.

  S dětmi z 1. třídy ZŠ Husovo náměstí o poslání knihovny 

Knižní novinky
Vážení čtenáři,
pro první prázdninový měsíc jsme do rubriky Knižní novinky vybrali ti-
tul „Hotýlek“ od Aleny Mornštajnové. Tato autorka se narodila v r. 1963. 
Vystudovala anglický a český jazyk na Filozofické fakultě Ostravské uni-
verzity. V r. 2013 vyšel její první román „Slepá mapa“ a zatím poslední 
knihou pro dospělé od této spisovatelky je „Hana“, která si „vede“ u čte-
nářů velmi dobře. „Hotýlek“ byl poprvé vydán v r. 2015 a  letos se do-
čkal dotisku. Ústřední  postavou románu je Václav Mánes, který přišel 
na svět v době nešťastných událostí roku 1942. Václav se narodil jako 
vnuk majitele prvorepublikového hotelu – či spíše hodinového hotýlku. 
A celý jeho život i životy jeho blízkých jsou nějakým způsobem spjaty 
právě s existencí a provozem hotelu v různých dobách. Jedná se o velmi 
poutavou knížku, ve  které čtenář nachází radosti a  strasti rozvětvené 
rodiny napříč desetiletími.
Pro chvíle odpočinku můžeme z  nových knih nabídnout např. 
„3x Na horké stopě“ (Miroslav Macek), „Anna Lucemburská“ (Hana Whit-
ton), „Déšť“ (Sára Saudková), „Půlnoční linka“ (Lee Child), „Panský dům 
a jeho dcery“ (Anne Jacobsová), „Nepouštěj se mé ruky“ (Michel Bussi).
Krásné prázdniny!

Divadelní spolek Bazilišek
Vážení čtenáři benáteckého zpravodaje,
dovolte nám, abychom poděkovali vám všem, kteří jste si spolu s námi 
přišli užít bohatou kulturní nabídku naší amatérské scény, na  námi 
pořádaný 3. ročník festivalu Baziliškovy divadelní Benátky.  Vzhledem 
k mnoha jiným akcím, které se právě v termínu 15. 6. a 16. 6. 2018 v na-
šem okolí konaly, jsme o  to vděčnější, že váš výběr patřil lidem, kteří 
své umění tvoří tzv. na koleni. Pravda, letošní ročník provázely již od za-
čátku nemalé komplikace, ale díky vytrvalosti a vaší toleranci jsme se 
nakonec spokojeni v sobotu o půlnoci rozešli do svých domovů.
Tak, jako v uplynulých dvou ročnících, chtěli bychom i letos velice po-
děkovat městu Benátky nad Jizerou, panu starostovi a horní benátecké 
škole za poskytnutou podporu a důležité zázemí. Bez nich bychom ne-
mohli své nápady nikdy realizovat.
Moc bychom si přáli v této předprázdninové kulturní události i nadále 
pokračovat, ale bez vás diváků a posluchačů by náš festival zcela jistě 
zanikl. Přejeme vám krásné léto, hodně odpočinku a nových sil do ná-
sledující sezony 2018/2019. 

Bazilišek benátský
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Fotografie na této dvoustraně: M
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ZPRAVODAJSTVÍ / HISTORIE / DOPISY

  Letos se uskutečnil již třetí ročník Baziliškových divadelních Benátek

Historie 
Původ názvu obcí na Benátecku

 3. část
V rámci historického putování za původem názvů obcí na Benátecku se 
tentokrát vydáme na severozápad regionu. Nejprve se zastavíme v Hor-
ním a Dolním Slivně a také v sousedním Slivínku.
Se jménem Slivno se setkáváme poprvé v  listině z  roku 1223, v  níž je 
uveden vladyka Albrecht ze Slivna, ovšem v dobové transkripci jako „Al-
brecht de Zliven“. V roce 1318 se v pramenech vyskytuje „Ulricus de Sly-
wen“, tedy Oldřich ze Slivna. Na počátku 14. století již existovala obě Sliv-
na, neboť pro ně máme prokázáno, že zde stály a fungovaly dva kostely. 
Dolní Slivno, starší než jeho nedaleký „jmenovec“, se však tehdy povětši-
nou nazývalo Velký, nebo také Větší Sliven, zatímco mladší Horní Slivno 
nacházíme v pramenech pod názvem Menší Sliven, popř. také Slivenec. 
Slivínko, též Malý Sliven, vzniklo z  této trojice nejpozději. Původní 
pojmenování v  mužském rodě bylo do  středního rodu přechylováno 
od 16. století. Čtenáři si již bezpochyby sami odvodili, z čeho vzniklo. 
Jistě se jednalo o místo, patrně dvorec, porostlý slivoněmi, ať už divoký-
mi, nebo zasazenými novými kolonisty.
Zdali můžeme ztotožnit nedalekou Mečeříž se záhadnou vsí „Mlicosir“, 
která je zmíněna v poněkud pochybném písemném prameni datova-
ném k roku 1046, ovšem dochovaném pouze v opise z mnohem poz-
dější doby, je skutečně na  vážkách. Většina historiků se dnes přiklání 
k názoru, že zápis nelze považovat za pravdivý a že byl pořízen patrně 
mnohem později s cílem prokázat pozemkové vlastnictví staroboleslav-
ské kapituly už v takto rané historické době.
Pokud bychom však tuto zmínku považovali přece jen za pravou a ne-
zfalšovanou, jednalo by se zřejmě o ves založenou někým, kdo se jme-
noval Mlikazir, tedy piják mléka. 
V  podivném tvaru „Mezir“ je vesnice zmíněna i  v  roce 1326. Pozdější 
podoba jejího jména z 2. poloviny 14. století se však už přece jen blíží 
současnému názvu: Meczir, Meczizierz, Meczerzierz. Tato forma svědčí 
o původu názvu ze staročeského křestního jména Mečežír s přesmýk-
nutím poslední slabiky (obdobně vznikla z  původní „Kroměžíře“ naše 
soudobá Kroměříž). Na místě pozdější vesnice tedy původně stál Me-
čežírův dvůr.
Blízké Krpy známe z písemných pramenů od poloviny 14. století, a to 
již pod jménem, které odpovídá jeho dnešní podobě. V roce 1352 sice 
ještě najdeme název „Krypy“, ale listina z  roku 1384 již uvádí podobu 
„Krpy“. Název této nevelké sídelní lokality byl pravděpodobně odvozen 
od povolání, jímž se živila většina jejích obyvatel, totiž od šití a spravo-
vání obuvi – krpců a škrpálů.
Veškeré Vrutice – a že jich máme v okolí poměrně dost, vzpomeňme ale-
spoň na Vrutici Mělnickou či Benáteckou – odvozují svůj název od vody, 
jež tryská ze země a  přitom jakoby vře; jde tedy o „vrutou“ vodu. Nás 
v této chvíli pochopitelně zajímá Vrutice Kropáčova, jejíž existenci máme 

písemně doloženou od  roku 1385, kdy zde vlastnil dvůr „Markold de 
Wroticz“. Jeho nástupcem, snad synem, byl „Heress de Wruticz“, zmíněný 
v roce 1392. Dnešní název obce však vznikl až v 17. století, kdy ji vlast-
nili Kropáčové z Krymlova. Za novým pojmenováním bezpochyby stála 
snaha odlišit rychle se rozrůstající vesnici od ostatních nedalekých Vrutic.

PhDr. Luděk Beneš

Dopisy

Zlatá svatba
Dne 7. 6. 2018 oslavili  

zlatou svatbu – 50 let společného života – manželé
J a r o s l a v   a   B l a n k a   K r á l o v i.

Gratulujeme a přejeme všechno nejlepší k tomuto krásnému jubileu.

Zlatá svatba
Dne 1. 6. 2018 oslavili 50 let společného manželského života

P e t r  a  E v a   R y c h t a ř í k o v i.
Přejeme hodně zdraví, štěstí a životní pohody do dalších let.

Rozloučili jsme se
Dne 12. 5. 2018 nás opustila naše milovaná maminka, babička, 

prababička, švagrová a teta, paní
 L u d m i l a   N o v o t n á, rozená Pavelová.

Zarmoucená rodina.
Dne 22. 5. 2018 nás opustil náš drahý syn, tatínek, bratr, švagr 

a strýc, pan
P a v e l   Č e r v e n ý.
Zarmoucená rodina.

R o z l o u č i l i  j s m e  s e
Dne 20. května 2018 nás navždy opustil náš milovaný 

manžel, tatínek, dědeček, bratr a strýc, pan  
M i r o s l a v   K u b á l e k.

Zarmoucená rodina

Dne 8. 7. 2018 uplyne smutných 50 let, kdy tragicky 
zahynul ve věku 26 let můj bratr,

pan Jaroslav Šlégr,  agronom StSt Bezno
Kdo jste znali jeho veselou kamarádskou povahu,

prosím, vzpomeňte s námi…
Sestra Alena Šimková s rodinou

SPOLEČENSKÁ NABÍDKA
 30. 9. 2017 - 2. 9. 2018, Výstava LOVE, 

Výstavní síň Jiřího Krohy, Husovo náměstí, Be-
nátky nad Jizerou. Pořadatel: Město Benátky 
nad Jizerou.
Termíny komentovaných prohlídek s Clau-
dií Resner: Červencový víkend: 28. 7. - 29. 7. 
2018. Srpnový víkend: 25. 8. - 26. 8. 2018. Záři-
jový víkend: 29. 9. - 30. 9 2018. Více informací 
na tel. 326 316 102.

 9. 7. 2018 - 27. 7. 2018, Letní pří-
městský tábor „Příroda na  těle i  na  ta-
líři“, Keramický ateliér U  Matouše. Chceš 
se naučit vařit zdravé dobroty? Víš, jak se 
starosta o své tělo přírodní cestou? Chceš 
se naučit pozdrav slunci? Víš, jak se kreslí 
mandala? Chceš si odnést domů spous-
tu výrobků? Tak se přihlaš na  náš tábor! 
Termíny: 9. - 13. 7. 2018, 16. - 20. 7. 2018, 

23. - 27. 7. 2018. Pořadatel: PaedDr.  Jana 
Rejzlová

 18. 7. 2018 - 21. 7. 2018, 21:00 -  23:00 
hodin, Kinematograf bratří Čadíků, Husovo 
náměstí. Pořadatel: Město Benátky nad Jizerou

 28. 7. 2018, 13:00 hodin, Kola na vodě, 
Loděnice. Závod pro děti a dospělé,  provazo-
chodecká show - slackline a večerní koncert. 
Aktuální informace na facebooku Loděnice.
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Benátecká chalupa roztančená
Na hory se nejezdí jen v zimě, kdy tam je sníh a může se lyžovat. Nyní 
lyžařské vleky odpočívají a na sjezdovkách se pasou ovečky, ale po ho-
rách lze nachodit desítky kilometrů, nebo si i  zatančit. Příkladem je 
neformální uskupení T.H.Dance, které vede v duchu fitness dance pan 
Tomáš Hoření při Taneční škole FIS. Každou neděli se koná toto taneč-
ní cvičení v Benátkách a ve čtvrtek v Dolním Slivně. Několikrát do roka 
pak jeho členové vyjedou na intenzivní trénink na hory. Tentokrát byla 
jejich cílem Benátecká chalupa v Rokytnici nad Jizerou, kterou město 
pronajímá panu Karlu Roudnickému. Protože tato chalupa, která bývala 
podnikovým rekreačním zařízením Carborunda, nedisponuje nějakým 
společenským sálem, posloužila pro fitness víkend plocha mezi cha-
lupou a vlekem. Pro cvičení na karimatkách si pak účastníci vystěhovali 
jídelnu. Počasí jim přálo jen do  soboty, pak Krakonoš spustil vydatný 
déšť s kroupami, což účastníky zastihlo při odpolední túře na Dvorač-
ky, kde všichni promokli, ale v  neděli ráno už se zase cvičilo venku. 
Všichni si víkend náramně užili včetně nádherného výhledu od chaty 
na nedotčenou krkonošskou přírodu. Rokytnice stojí za návštěvu určitě 
i v létě. Více info o tomto zařízení vlastněném městem najdete na: www.
benatecka-chalupa.cz  

Martin Dědek

  Benátecká chalupa s vyhlídkou na Rokytnici

KROUŽKOVÁ VAZBA 
DOKUMENTŮ

LAMINACE DOKUMENTŮ
VÝROBA RAZÍTEK

www.razitkabnj.cz
Pražská 68, Benátky n./J. 

(kancelář pohřební služby)

Tel: 776 829 102

info@razitkabnj.cz

Vaše zakázky je možno převzít 
a zhotovit i mimo pracovní dobu 
naší provozovny v Benátkách nad Ji-
zerou (po telefonické dohodě). Více 
podrobností naleznete na našich 
stránkách
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PRÁDELNA V BENÁTKÁCH 

• Vedoucí směny
    (krátký/dlouhý týden, měsíční mzda + Q odměny) 

• Přípravářku na praní a balení prádla
    (pozice vhodná pro OZP, zkrácený úvazek 6,5 hod.)

• Řidiče, Závozníka

Kontaktní tel.: 724 346 087
E-mail: kopalova@pradelnabenatky.cz

(pozice vhodná pro OZP)

(vhodné pro OZP)

Restaurant Bílý Páv
Přijme zaměstnance na HPP pozice:

Číšník/Servírka
Kuchař

Pro více informací nás kontaktujte na  
tel. č. 604 662 285 – Pavel Houdek 

nebo navštivte naše webové stránky 
www.bilypav.cz

Fotografie na této dvoustraně: M
ichael Dědek
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Díky programu ŠKODA Plus se už nemusíte bát pořídit si ojetý vůz.

Zastavte se u nás a vyberte si z nabídky ročních vozů, které mají najeto maximálně 30 000 km, 
a navíc prodlouženou značkovou záruku až na 5 let. Nebo sáhněte po široké nabídce vyzkoušených 
ojetých vozů s garancí prověřené historie a technického stavu.

Nejlepší nabídka fi nancování 
se ŠKODA Financial Services

Se značkovým fi nancováním 
povinné ručení za 1 000 Kč/rok

Prodejci certifi kováni 
ŠKODA AUTO

Roční vozy Bonus při výkupu
Vašeho stávajícího vozu

Tato indikativní nabídka není nabídkou ve smyslu § 1732 zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku, 
a jejím přijetím nevzniká mezi společností ŠkoFIN s.r.o. a druhou stranou závazkový vztah.

skodaplus.cz

ŠKODA PLUS
   MĚNÍME MINUSY
OJETÝCH VOZŮ
    NA PLUSY

AUTOKOMPLEX MENČÍK
Mladská 713
294 71  Benátky nad Jizerou
Tel.: 224 813 339 
www.autokomplex.cz

Váš autorizovaný partner programu ŠKODA Plus:

Untitled-219   1 20.4.2018   12:04:09

AUTOKOMPLEX MENČÍK
Mladská 713
294 71 Benátky nad Jizerou
Tel.: 326 396 709
www.autokomplex.cz
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www.dzd.cz

STAŇTE SE ČLENEM TÝMU 
HUBEŇOURA Z DRAŽIC

Jsme největším výrobcem ohřívačů vody 
v České republice a hledáme vhodné kandidáty 
pro rozšíření našeho výrobního týmu na pozice:

• OPERÁTOR VÝROBY (M/Ž)

• SKLADNÍK

• SVÁŘEČ

• NÁSTROJAŘ

• ŘIDIČ VZV

• STROJNÍ ZÁMEČNÍK

Nabízíme:

•  Práci na hlavní pracovní poměr
ve 3 směnném provozu ve stabilní společnosti

•  Po zapracování mzdu až 28.000 Kč, 
v závislosti na pozici + 13. plat

•  Příspěvky na stravování / stravenky, 
25 dní dovolené

• Možnost ubytování

Pošlete nám svůj životopis e-mailem na prace@dzd.cz.

Družstevní závody Dražice – strojírna, s.r.o.
Dražice 69, Benátky nad Jizerou

zpravodaj(hub)_190x134_z.indd   1 22.06.18   15:24

COAUT170008 Radnicni zpravodaje - print technik 190x134.indd   1 29/11/2017   11:23
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C H A R I T A T I V N Í  F L O R B A L
DO BENÁTEK PŘIJELY OLYMPIJSKÉ MEDAILISTKY  

SAMKOVÁ A ERBANOVÁ
Opravdu hvězdné obsazení nabídl již dvanáctý ročník charitativního 
florbalového turnaje v benátecké sportovní hale. V našem městě jsme 
tak mohli vidět prohánět se s  florbalovou holí a  míčkem olympijské 
bronzové medailistky z Koreje Evu Samkovou (snowboardcross) a Ka-
rolínu Erbanovou (rychlobruslení), šestinásobného paralympijského 
vítěze v  cyklistice Jiřího Ježka nebo kapitána české sledge hokejové 
reprezentace Zdeňka Šafránka.

  Eva Samková a Karolína Erbanová

Turnaj je už tradičně dílem sportovního redaktora Českého rozhlasu 
Pavla Petra. On sám se do turnaje také aktivně zapojil, především však 
ale všem vysvětlil, pro koho se dvoudenní klání letos uskutečnilo. „Vy-
brali jsem sedmiletého Filipa. Klučinu, který bojuje s  následky dětské 
mozkové obrny.“
Po dva dny tak benátecká sportovní hala patřila florbalu a pro něko-
ho třeba i vzpomínkám. Eva Samková a Karolína Erbanová se vrátily 
do dětství, kdy právě tomuto sportu propadly. Snowboardistka Sam-
ková si v  Benátkách dokonce stoupla do  branky. S  výstrojí od  čes-
kých šampionů z Mladé Boleslavi. „S tím se to chytá samo. I když jsem 
svůj tým až tak úplně nepodržela, jeden gól jsem pustila. Naštěstí 
jsem se rozchytala při nájezdech,“ usmívala se Eva Samková. To Karo-
lína Erbanová pro změnu jeden gól dala. „Jsem dost ráda, že to není 
třeba basketbal, to by bylo asi podstatně horší. Strašně ráda si ješ-
tě teď někdy zahraju fotbal třeba s bráchou a jeho kamarády, takže 
jsem ráda, že se zde hraje florbal,“ pochvalovala si bývalá hokejistka 
z Vrchlabí. 
Z dalších známých tváří přijely podpořit dobrou věc i herec Jiří Mádl, 
reprezentanti Divadla Radka Brzobohatého, hokejisté Sparty, Liberce, 
Mladé Boleslavi nebo házenkáři z Lovosic. První den turnaje ovládl tým 
Boleslavského deníku, ten druhý pak reprezentanti HC Benátky. „Přesto-
že vítězné týmy obdržely poháry a první tři celky také medaile, nebylo 
to zrovna to nejdůležitější. Hlavní věcí byla pomoc malému Filipovi,“ 
neopomněl zdůraznit organizátor turnaje Pavel Petr. 

  Filip

Podařilo se! Vybraná částka, znovu po roce, překonala hranici úcty-
hodných 200 tisíc korun. Rodiče Filipa Sršně tak převzali z  rukou 
organizátora šek na 202 500 korun!!! Nejvyšší částkou, a to 50 tisíc, 
přispěl hokejista Jiří Sekáč, hráč Ak Bars Kazaň, letošní vítěz Konti-
nentální ligy. Dalších deset přidal třeba další z hokejistů Jakub Na-
kládal (KHL, Lokomotiv Jaroslavl). A  částkou o  dva tisíce vyšší díky 

vydražení dresu Edina Džeka, fotbalisty z AS Řím, přispěl i automobi-
lový jezdec Jan Kopecký. „Přispěli ale vlastně všichni, kdo se do tur-
naje a dění kolem něho zapojili a  já jim všem moc děkuji! Přiznám 
se, že mě vybraná částka velice mile překvapila. Filípkovi pomůže 
se zajištěním nákladné léčby v  Klimkovicích,“ pochvaloval si Pavel 
Petr. A mimochodem, už teď prý spřádá plány na příští, v pořadí již 
třináctý ročník tradičního florbalového turnaje. Je to zkrátka nezmar 
a klobouk před tebou dolů Pavle! To, co děláš je prostě úžasné a zce-
la právem si zasluhuješ náš obdiv!

H. Sloupová

  Eva Samková v brance 

  Šek

  Nedělní vítěz - reprezentanti HC Benátky

H O K E J
Hokej v létě

Benátecké „A” družstvo ukončilo 1. část své letní přípravy a na za-
čátku července si hráči budou užívat několik dnů zaslouženého 
volna. Do  přípravy se opět navrátí zhruba v  polovině července 
a  v  srpnu je, tak jako každoročně, čekají už přípravné zápasy Je-
jich soupeři budou rovněž tradiční – HC Slavia Praha, SK Kadaň, 
Salzburg a novinkou bude zápas proti mužstvu Irtyš Pavlodar, což 
je kazašský klub ledního hokeje, hrající  nejvyšší soutěž. Mistrov-
ské zápasy základního kola začínají v  sobotu 8. září a  benátecké 
mužstvo sezonu startuje zápasem proti Motoru České Budějovice 
na ledě soupeřů. Na domácím ledě se divákům poprvé představí 
v pondělí 10. září a jejich soupeřem bude tým z Prostějova. Tak si 
teď všichni užijme volna, tepla, prázdnin a dovolených a společně 
se pak budeme těšit na  zimní stadion a  urputná hokejová klání 
benáteckého týmu.
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BBQ aneb benátečtí tmelí partu!
Začátek nové hokejové sezony už neúprosně klepe na dveře, a tak ho 
benátečtí mladí hokejisté využili k team-buildingu! 
Byla středa, 13. června… Ano, počasí nám sice mohlo přát o  trochu 
více, ale my jsme hokejisté – nejsme přece z cukru! Přesně takové mot-
to si mohli na dresy napsat všichni členové některého z mládežnických 
týmů HC Benátek nad Jizerou.
Právě pro hráče a  jejich rodiny připravil „management“ klubu team-
-buildingové odpoledne, v rámci kterého hokejisté utužovali vzájemné 
vztahy a loučili se s uplynulou sezonou. Doprovod jim dělali jejich nej-
bližší, kteří se mohli těšit i na masíčko přímo z grilu.
První zastávkou, kterou ocenili především nejmenší členové benátec-
ké hokejové základny, tvořil aqua-zorbing, který na  toto odpoledne 
zapůjčilo centrum Jungle v  Benátkách nad Jizerou. A  jak se všichni 
přítomní, včetně samotných účastníků, měli možnost přesvědčit, že 
pohybovat se v kouli po vodě nebyl vůbec jednoduchý úkol. Zástup-
ci starších mládežnických kategorií tuto atrakci ještě více zdokonalili. 
Zahráli si totiž takzvaný „zorbing fotbal“, což kombinovalo fotbalové 
dovednosti s velkým citem pro rovnováhu. Jak se totiž ukázalo, i malé 
postrčení soupeře může vést ke ztrátě nejen míče, ale především rov-
nováhy obou hráčů. „Je to zajímavé, bavilo mě to,“ řekl Adam Theissig 
ihned poté, co sundal zorbingovou kouli po svém zápase. „Bylo mi do-
cela vedro, špatně se v tom dýchá,“ přiblížil pocity uvnitř. „A na fyzičku 
je to docela náročné,“ dodal. Postupem času Adam přišel i na fígl, jak 
se po ataku soupeře rychle zvednout. „Zvedá se docela těžce, ale ča-
sem člověk přijde na to, jak se postavit. Musí si rychle kleknout a nor-
málně se postavit.“
Nápad na  organizaci tohoto sportovního odpoledne pro benátecké 
hráče vítali i jejich nejbližší. „Nám se ten nápad líbí,“ netajily se maminky 
benáteckých zástupců. „Něco podobného již proběhlo vloni, je to pěk-
né zakončení sezony. Kluci se navíc mají šanci více skamarádit, protože 
v šatně to je  všechno honem, honem,“ shodují se. „Díky těmto akcím 
jsou z nich větší kamarádi,“ říkají.
Společnost všem hráčům dělali rovněž i jejich trenéři, kteří se o své svě-
řence starají neustále. I toho si rodiče velmi cení. „Tréninky jsou pravidel-
né a intenzivní, trenéři mají na děti dostatek času. Starší syn v družstvu 
mladšího dorostu výkonnostně roste a velmi si chválí i celkovou úroveň 
benáteckého hokeje.“
Zatímco děti spalovaly přebytečnou energii, gril byl rozpálený na ma-
ximum a maso od řeznictví Baxant vonělo celým areálem. Všichni zú-
častnění si celé odpoledne velmi užili, avšak nyní je už čas soustředit 
se na start do nové sezony. Pár dalších příležitostí na team-bulding ale 
jistě ještě přijde.

Věra Novotná

  Společné posezení trenérů, dětí a rodičů na závěr uplynulé sezony

 Zorbing fotbal v podání starších mládežníků

K O P A N Á
Zprávy z kopané v červnu

Třetí ligová sezona skončila v sobotu 16. června, kdy benátečtí fotbalisté 
prohráli na pokutové kopy v Ústí nad Orlicí. Ani jednobodový zisk již nesta-
čil na posunutí tabulkou a naše mužstvo tak skončilo v tomto ročníku FOR-
TUNA ČFL na 16. místě. „B“ mužstvo předvádělo v závěru soutěže dobré 
výkony a to se projevilo i v posunu tabulkou a 5. místo je více než se očeká-
valo.  Dorost pokračoval ve střídavých výkonech i v jarní části soutěže a tak 
nakonec končí na 7. místě tabulky. Starší žáci od začátku soutěže bojovali 
o nejvyšší příčky a nakonec končí na velmi pěkném 2. místě. Mladší žáci su-
verénně vyhráli svoji skupinu okresního přeboru a ve finále, které se hrálo 
na dva zápasy, porazili mužstvo FK Mladá Boleslav a stali se tak přeborníky 
okresu. Radost klubu v této sezoně udělal také značný zájem nejmenších 
hráčů, kteří se během sezony zapojili do obou mužstev přípravky. 

„A“ mužstvo –  ČFL
30. kolo – neděle 3. 6. 2018 – SK Benešov - SK Benátky n. Jiz. 3:1 (1:0)
branka: 83. Bulíř
sestava: Levíček – Hakl, Hošťálek, Skuhravý, Horák (53. Sudek) – Farkaš 
(65. Kocourek), Šimeček, Munzar (84. Tvrzník), Bulíř – Boček (56. Synek), 
Mařík (70. Zörkler)
32. kolo – neděle 13. 5. 2018 – SK Benátky n. Jiz.  - FK SLAVOJ Vyšehrad  
2:1 np. (0:0)
branky: 56. Synek, rozh. pen. Munzar
sestava: Straka – Skuhravý, Borovička, Hošťálek, Sudek – Kocourek 
(61. Hakl), Munzar, Šimeček, Farkaš – Boček (90. Zeman), Synek
33. kolo – sobota 16. 6. 2018 – JISKRA Ústí nad Orlicí - SK Benátky n. Jiz.  
- 3:2 np. (2:1)
branky: 31. Šimeček, 90. Synek
sestava: Straka – Skuhravý (46. Kocourek), Hošťálek, Borovička, Sudek 
(78. Zörkler) – Hakl, Šimeček, Munzar (46. Mižič), Farkaš (56. Mařík) – 
Boček, Synek

Konečná tabulka Fortuna Česká fotbalová liga

1. MFK Chrudim 34 22 6 2 4 89:26 74
2. LoKo Vltavín 34 20 6 3 5 69:40 72
3. SK Zápy 34 20 2 4 8 57:39 68
4. JISKRA Domažlice 34 17 4 2 11 92:58 61
5. SK Benešov 34 14 4 6 10 50:41 56
6. TJ FK Štěchovice 34 14 3 7 10 63.68 55
7. SK VIKTORIE Jirny 34 16 0 7 11 49:44 55
8. SK Převýšov 34 13 4 7 10 60:53 54
9. FC Písek 34 13 5 5 11 58:44 54

10. JISKRA Ústí nad Orlicí 34 12 6 5 11 39:48 53
11. FK Králův Dvůr 34 14 4 3 13 52:57 53
12. FK Litoměřicko 34 10 7 4 13 47:59 48
13. FK Dobrovice 34 13 3 1 17 47:44 46
14. FC SLAVOJ Vyšehrad 34 11 5 1 17 54:59 44
15. SK SOKOL Brozany 34 10 5 3 16 58:72 43
16. SK Benátky nad Jizerou 34 8 6 5 15 48:62 41
17. SK Polaban Nymburk 34 2 2 5 25 18:81 15
18. SOKOL Čížová 34 2 3 5 24 33:88 14

„B“ mužstvo 
24. kolo - neděle 3. 6. 2018 – SK Benátky n. Jiz. – SLAVOJ Stará Boleslav 4:2
branky: 12. a 55. Kraus, 50. Šimůnek, 71. Šimek
25. kolo - neděle 10. 6. 2018 – SK Benátky n. Jiz. – FC Mělník  2:0
branky:  63. Mižič (pen.), 83. Šimůnek 
26. kolo – neděle 17. 6. 2018 – FK Neratovice-Byškovice - SK Benátky 
n. Jiz. 1:0 

Konečná tabulka I. B třídy skupina „B“

1. Dolnobousovský SK 24 17 1 2 4 86:36 55
2. TJ DYNAMO Nelahozeves 24 17 1 1 5 55:22 54
3. AFK Libčice 24 15 2 2 5 78:43 51
4. TJ SOKOL Holubice 24 10 4 2 8 68:50 40
5. SK Benátky nad Jizerou „B“ 24 13 0 0 11 41:45 39
6. FK SLAVOJ Stará Boleslav 24 10 2 1 11 64:70 35
7. TJ Byšice 24 8 5 1 10 42:49 35
8. FK Neratovice-Byšice „B“ 24 8 2 6 8 36:39 34
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9. FC Mělník 24 9 2 2 11 40:50 33
10. SK Vojkovice 24 8 3 0 13 33:44 30
11. FK Dobrovice „B“ 24 8 1 2 13 52:68 28
12. AFK Eletis Lužec n/Vltavou 24 8 0 2 14 46:64 26
13. TJ SOKOL Tišice 24 2 0 2 20 29:87 8

„Dorost“ 
24. kolo - sobota 2. 6. 2018 – SK Benátky n. Jiz. – SOKOL Chotětov  5:2
25. kolo - sobota 9. 6.  2018 – SK Benátky n. Jiz. – FK Dobrovice  1:1
26. kolo – neděle 17. 6. 2018 – TJ Klíčany - SK Benátky n. Jiz. 3:1 

Konečná tabulka I. A třídy skupina „B“

1. SOKOL Luštěnice 26 21 3 2 119:38 66
2. SOKOL Klecany 26 19 3 4 94:38 60
3. TJ Klíčany 26 16 1 9 92:71 49
4. FK PŠOVKA Mělník 26 15 1 10 65:55 46
5. SK Bělá pod Bezdězem 26 13 3 10 98:87 42
6. FK Dobrovice 26 12 4 10 79:54 40
7. SK Benátky nad Jizerou 26 12 3 11 77:85 39
8. Dolnobousovský SK 26 11 4 11 83:82 37
9. SK Bakov nad Jizerou 26 11 3 12 93:78 36

10. SLOVAN Velvary 26 11 1 14 78:92 34
11. FK Kralupy 1901 26 8 1 17 80:95 25
12. TJ SOKOL Libiš 26 7 4 15 41:81 25
13. FC Horky nad Jizerou 26 6 2 18 43:110 20
14. TJ SOKOL Chotětov 26 2 3 21 35:110 9

„Starší žáci“
Konečná tabulka I. A třídy skupina „B“

1. SK Zeleneč 20 17 1 2 90:22 52
2. SK Benátky nad Jizerou 20 16 2 2 91:22 50
3. FC Velim 20 16 1 3 85:20 49
4. FŠ Velký Osek 20 12 2 6 90:20 38
5. SLAVOJ Vrdy 20 11 1 8 73:37 34
6. TJ Straky 20 7 2 11 47:56 23
7. FK KAVALIER Sázava 20 7 1 12 57:60 22
8. FK Dobrovice 20 7 1 12 43:65 22
9. SKP Mladá Boleslav 20 6 3 11 28:60 21

10. Mnichovohradištský SK 20 4 0 16 23:98 12
11. SOKOL Jestřábí Lhota 20 0 0 20 4:180 0

V. ročník turnaje 
O pohár starosty města Benátky nad Jizerou.

V  sobotu 23. 6. 2017 se na  Městském fotbalo-
vém stadionu uskutečnil V. ročník turnaje 
O  pohár starosty města Benátky nad Jizerou. 
Na  turnaj přijela z  plné přípravy prvoligová 
mužstva – FK Mladá Boleslav (v právě skonče-
ném ligovém ročníku na 9. místě), Bohemians 
1905 (7.místo) druholigový FC Hradec Králové 
a vicemistr slovenské ligy ŠK Slovan Bratislava.

Výsledky turnaje O pohár starosty města Benátek nad Jizerou: 
FC Bohemians Praha 1905 – FC Hradec Králové  7:2
FK Mladá Boleslav – ŠK Slovan Bratislava 2:2 na p.k.6:5 
Zápas o 3. místo: ŠK Slovan Bratislava – FC Hradec Králové 1:1 na p.k. 2:4 
Finále: FK Mladá Boleslav – FC Bohemians Praha 1905 0:0 na p.k. 5:3
Pořadí turnaje:  1. FK Mladá Boleslav, 2. Bohemians Praha 1905, 
3. FC Hradec Králové, 4. ŠK Slovan Bratislava
Individuální ceny turnaje:  Nejlepší brankář: Jan Stejskal (FC Hradec 
Králové). Nejlepší střelec: Martin Dostál (Bohemians 1905). Nejlepší 
hráč: Lukáš Hůlka (FK MB).

  Ve finále stála proti sobě družstva Mladá Boleslav a Bohemians Praha

  5. ročník Fotbalového turnaje mužů O pohár starosty probíhal v sobotu 
23. 6. 2018

  Fanoušci svou přízeň či nepřízeň vyjadřovali i takto

Hráči a funkcionáři benáteckého fotbalového klubu
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V O L E J B A L
Minicup v Mnichově Hradišti – přípravka a žákyně

Sezonu jsme definitivně uzavřeli turnajem v Mnichově Hradišti. Turnaje 
se zúčastnilo jedno družstvo z  mladší přípravky, na  zkušenou vyrazili 
hrát oranžový-chytací volejbal a odvezli si medaile za třetí místo. Dále 
nás zastupovala tři družstva mladších žákyň - z této kategorie vezeme 
také bronz. A v nejstarší kategorii zkušené žákyně obsadily první a třetí 
místo. Děkujeme všem za účast a přejeme krásné prázdniny!

Šárka Němečková

  Společné foto všech našich zúčastněných družstev

Turnaj R+D žáků a žákyň
I  neděle 9. června pokračovala v  turnajovém duchu. Tentokrát hráli 
žáci a žákyně se svými družstvy. Počasí opět vyšlo na výbornou, všech 
12 týmů se utkalo o další poháry. K vidění bylo několik velmi vyrovna-
ných zápasů a o pořadí na prvních třech místech rozhodoval až součet 
míčů. Někteří rodiče byli tak rozjetí, že si po vyhlášení ještě zahráli proti 
dětem. Dalšímu ročníku turnaje R+D tedy zdar!
Díky všem

Šárka Němečková

  Společná fotka zúčastněných družstev

  Poháry, o které se hrálo

Turnaj rodičů a dětí pro přípravku
V sobotu 9. 6. 2018 se uskutečnil turnaj rodičů a dětí v minivolejbale 
na venkovních kurtech v Benátkách nad Jizerou. V krásném počasí se 
sešlo 13 týmů. Všichni sehráli plno zápasů, k vidění byla řada krásných 

výměn a všichni si turnaj náramně užili. Na závěr všichni dostali drobné 
ceny a diplomy a vítězové si odnesli pohár.
Díky všem za super dopoledne!

Trenéři VK Benátky nad Jizerou

  Společná fotka zúčastněných družstev na turnaji rodičů a dětí

Volejbalový turnaj žákyň na zámku Berchtold
V nádherném areálu zámku Berchtold se za krásného slunečného poča-
sí v sobotu 16. 6. 2018 uskutečnil již 6. ročník Kunického poháru ve vo-
lejbale žákyň, modrého a  červeného minivolejbalu. Turnaj probíhal 
na třech hřištích s umělým povrchem. Na každém hřišti se hrála jedna 
kategorie. Benátecké dívky si zahrály v kategorii žákyň (mladší+starší) 
a v modrém minivolejbalu. 
Žákyně hrály ve složení: Anička Lubíková, Eliška Louková, Johanka Sej-
korová, Aneta Jandlová, Kristýna Nováková, Markéta Vyskočilová.  
Modrý minivolejbal hrály: Tereza Bůžková a Eliška Kozmér.

  Horní řada zleva:  Anet Jandlová, Anna Lubíková, Kristýna Nováková, 
klečící: Eliška Louková, ležící: Johanka Sejkorová

Žákyně hrály v tříčlenné skupině s týmy Kunic a Roztok (Kralupy nedo-
razily). První zápas hrály naše dívky proti soupeřkám z Roztok a ze za-
čátku se nemohly vůbec dostat do hry. Kazily spoustu nevynucených 
míčů, soupeř hodně smečoval a holky je nedokázaly zablokovat. První 
set prohrály 20:25. Ve druhém setu začaly po poradě s trenérem pou-
žívat dvojblok a  tím se jim podařilo dost míčů zablokovat. Druhý set 
vyhrály 25:23. Ve třetím rozhodujícím setu dívky pokračovaly ve zlepše-
ném výkonu, ale bohužel pár šťastných míčů soupeře, znamenalo po-
rážku 12:15. První zápas prohrály 1:2 na sety. Ihned po skončení zápasu 
následoval druhý zápas proti Kunicím. Soupeřky měly velkou výškovou 
převahu. V tomto zápase se na začátku prvního a ke konci druhého setu 
projevila únava z krásného a teplého počasí. Dívky sice bojovaly, dařilo 
se jim na  dvojbloku spoustu míčů zablokovat, ale přesto to nestačilo 
a celý zápas prohrály 0:2 na sety. V těchto dvou zápasech dívky poznaly, 
že proti lepším a  vyšším soupeřům se musí používat dvojblok. Dívky 
se i přes porážky velmi dobře bavily, po celou dobu byla vidět radost 
a chuť si zahrát.
V  modrém minivolejbalu bylo sedm družstev. Naše Terezka Bůžková 
a  Eliška Kozmér byly jediné družstvo složené ze dvou hráček, ostatní 
družstva hrála ve  třech. Dívky první zápasy hrály proti lepším soupe-
řům a musely se spolu trochu sehrát a naučit se, jak hrát ve dvou. Tyto 
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první zápasy prohrály. Postupem času se zlepšovaly a začaly se bavit, 
smát a povzbuzovat. Podařilo se jim vyhrát zápas a další remizovat 1:1 
na sety. Dívky si zahrály šest zápasů na přímém slunci a vydržely hrát 
naplno po celou dobu turnaje. Navíc hrály bez střídání a ve dvou. Bylo 
to velmi náročné a všichni diváci i ostatní trenéři z jiných týmů je obdi-
vovaly.
Všechny dívky zaslouží velkou pochvalu, nejenom za předvedenou 
hru, ale hlavně za  své nadšení, radost, zábavu, smích a  povzbuzo-
vání při hře.

Petr Louka

  Zleva: Terezka Bůžková, Eliška Kozmér

Závěrečné turnaje mládeže
Žáci i žákyně ukončili letošní sezonu společným turnajem. Počasí opět 
vyšlo na výbornou, všichni si zahráli celkem intenzivně a navíc si i něco 
odnesli. 
Kadetky a  juniorky ukončily svou sezonu spolu s  kadety a  junio-
ry také společných turnajem. Během posledního tréninku se sešli 
na beach kurtech a zahráli si společný mix turnaj. K vidění byl chví-
lemi moc pěkný volejbal. Všichni si turnaj užili a  odnesli si drobné 
ceny. 
Přejeme pěkné ukončení školního roku a na beachkempech a soustře-
děních na viděnou.

Barbora Doušová

  Předávání medailí nejlepším družstvům

  Závěrečný turnaj našich juniorů a juniorek

B A D M I N T O N 
ME klubů: Petr Martinec: 

„Věřím, že v brzké době prolomíme prokletí čtvrtfinále“
Benátecké družstvo obsadilo na Mistrovství Evropy klubů v polském 
Bialystoku 5. - 8. místo. Za poslední čtyři roky je to již třetí účast be-
náteckého klubu ve čtvrtfinále. Celkově benátecký tým z  jedenácti 
účastí pětkrát prošel mezi osm nejlepších týmů Evropy. „Nejdříve 
musím říci, že jsem rád, že jsme mohli na šampionátu startovat, a že 
se celá akce podařila finančně a personálně zajistit, což nebylo vů-
bec snadné. Taktéž je potřeba poděkovat všem hráčům za předve-
dené výkony.

Mladí přivezli cenné kovy ze Srbska
V srbském městě Novi Sad se ve dnech 14. - 17. 6. 2018 konal me-
zinárodní turnaj mládeže Serbian Youth International, kterého se 
zúčastnila i čtveřice hráčů BK 1973 DELTACAR Benátky nad Jizerou. 
Ve dvouhře chlapců kategorie U13 obsadil Václav Simon 5. - 8. místo, 
když ve čtvrtfinále podlehl pozdějšímu vítězi. Petr Martinec v kate-
gorii U11, František Ložek v kategorii U13 ani Kateřina Pokorná v ka-
tegorii U15 neprošli ze základních skupin do  vyřazovací části. Petr 
Martinec společně se Slovákem Andrejem Suchým zvítězil ve čtyřhře 
chlapců kategorie U11. Kateřina Pokorná společně s Maďarkou Gy-
ongyver Radó obsadila ve čtyřhře dívek kategorie U15 druhé místo. 
František Ložek společně s Václavem Simonem v kategorii U13 ob-
sadili 5. - 8. místo.
Galavečer u příležitosti 45. výročí založení klubu se vydařil

V pátek 8. 6. 2018 si v benáteckém kulturním sále Záložna dali 
dostaveníčko všichni bývalí i  současní badmintonisté a  taktéž 
vzácní hosté z  řad sponzorů klubu, aby společně oslavili čtyři-
cet pět let trvání badmintonového klubu ve městě Benátky nad 
Jizerou.
Slavnostním galavečerem provázela skvělá moderátorka Jolana Voldá-
nová, jenž sama občas hraje badminton. Na úvod prezident klubu pan 
Petr Martinec a zástupci firem Raketsport pan Petr Klicpera a DELTACAR 
spedition pan Jan Kruml společně pokřtili  knížku, která mapuje čtyřicet 
pět let existence benáteckého klubu, a jenž vznikla za finanční podpory 
města Benátky nad Jizerou.

  Křest knížky o 45 letech benáteckého badmintonu

Celý program byl rozdělen do  tří patnáctiletých bloků, kdy vždy 
moderátorka přečetla nejvýznamnější úspěchy k  danému období 
a poté pozvala na pódium osobnosti tohoto období, kterým položila 
velice zvídavé otázky. Celý program byl proložen pěveckým vystou-
pením čtyř děvčat z mladoboleslavského pěveckého souboru Papr-
sek a vystoupením Dog dancing Veroniky Klimešové a  fenky Aimy. 
Na závěr celého oficiálního programu byly současným členům Síně 
slávy panu Petru Kellerovi st., panu Jiřímu Provazníkovi st. a  panu 
Petru Martincovi st. in memoriam uděleny pamětní certifikáty člena 
Síně slávy. Nově byli do  Síně slávy uvedeni pan Petr Martinec ml., 
pan Jaroslav Fröhlich a  paní Daniela Rubášová (Kosová), kteří pře-
vzali z  rukou člena výkonného výboru pana Petra Kvapila pamětní 
certifikiáty. Po  oficiálním programu následoval bohatý raut a  poté 
taneční zábava, o  kterou se bravurně postarala skupina Lucky´s. 
V přilehlém malém sále mohli všichni přítomní zhlédnout výstavku 
mapující čtyřicet pět let našeho klubu, jako historické dresy, míče, 
rakety a mnoho dalšího. A jak vše dopadlo? Dle ohlasů přítomných, 
byl celý večer velmi zajímavý a výborně zorganizovaný, za což patří 
velké poděkování všem, jenž se na přípravách a vystoupeních jakkoli 
podíleli. Závěrem snad jen dodat to, nechť se všichni ve zdraví sejde-
me v roce 2023, abychom společně oslavili  kulaté jubileum našeho 
klubu.
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  Současným členům Síně slávy panu Petru Kellerovi st., panu Jiřímu 
Provazníkovi st. a panu Petru Martincovi st. in memoriam byly uděleny 
pamětní certifikáty člena Síně slávy. Nově byli do Síně slávy uvedeni pan 
Petr Martinec ml., pan Jaroslav Fröhlich a paní Daniela Rubášová (Ko-
sová), kteří převzali z rukou člena výkonného výboru pana Petra Kvapila 
(vlevo) pamětní certifikiáty

Výsledky GPA U15 v Aši
O víkendu 2. - 3. června se konal v Aši turnaj GP A U15. Benátecký klub re-
prezentovali Kateřina Pokorná a Jakub Müller. Ve dvouhře si nejlépe vedla 
Kateřina Pokorná, když postoupila do druhého kola přes Kristinu Kozem-
pelovou z BK TJ Baník Most. Ve druhém kole Katka nestačila na pozdější 
finalistku Kláru Šilhavou z SK Hamr, z. s. a obsadila konečné 9. – 16. místo. 
Jakub Müller ukončil dvouhru v 1. kole, když neprošel přes Ondřeje Bě-
hounka z TJ Chemička Ústí nad Labem. V zápase o pořadí byl pak úspěšný 
a obsadil tak 17. - 24. místo. Čtyřhra dívek byla ovlivněna zraněním Mag-
daleny Tyrmerové. Na poslední chvíli se podařilo doplnit čtyřhru Klárou 
Malcovou BK TU Liberec a děvčata společně obsadila pěkné 5. -8. místo. 
Ve smíšené čtyřhře se nepodařilo přejít přes 1. kolo.

Lukáš Zevl v Lotyšsku skončil ve čtvrtfinále
V  lotyšské Jelgavě se ve dnech 31. 5. - 3. 6. konal turnaj Yonex Latvia 
International, turnaj evropského okruhu typu Future. Turnaje se zú-
častnila i trojice benáteckých hráčů. Lukáš Zevl ve dvouhře mužů došel 
do  čtvrtfinále, kde mu stopku vystavil Dán Jesper Toft. Cristian Savin 
skončil již ve 2. kole na raketě pozdějšího vítěze Tomy Popova z Francie 
a Katiaryna Zablotskaya skončila již v 1. kole.

K U L E Č N Í K O V Ý  K L U B  D U N S
BENÁTECKÝ   POHÁR   -   20. ročník

11. kolo

Bašta DUNS Benátky 2 : 7 Aut-saj-dři Benátky
Domácí: Sládek Ludvík 1, Jareš Jan 1, Urban Vladimír
Hosté: Urban Petr 3, Dušil Otmar 2, Kováč Radovan 2
BC Lysá nad Labem 5 : 4 Dědci Lipník
Domácí: Hochman Jindřich 2, Kucziak Jan 2, Výda Ladislav 1
Hosté: Pažout Pavel 2, Bílek Rudolf 1, Pěnkava Zdeněk 1
Lipnický výběr 5 : 4 DUNSBEER Benátky
Domácí: Kotěra Jan 2, Prokop Vladimír 2, Pokorný Tomáš 1
Hosté:  Chupík Karel 2, Najman Stanislav 1, Drozda Jindřich 1
Křivý Tága Benátky 5 : 4 Děravý koule Krnsko
Domácí: Falta Michal 2, Pitrmoc Aleš 2, Pitrmoc Ondřej 1
Hosté: Janoušek Petr 3, Šubrt Pavel 1, Bárta Václav

Tabulka po 11. kole

Poř. Tým záp. v+ v- p+ p- body  skóre

  1. Aut-saj-dři Benátky 11 4 6 1 0 25 65 : 34

  2. Lipnický výběr 11 2 7 2 0 22 58 : 41

  3. BC Lysá nad Labem 11 2 4 4 1 18 55 : 44

  4. Bašta DUNS Benátky 11 2 4 4 1 18 53 : 46

  5. Křivý Tága Benátky 11 1 3 6 1 15 47 : 52

  6. Děravý koule Krnsko 11 0 4 5 2 13 44 : 55

  7. Dědci Lipník 11 0 3 5 3 11 38 : 61

  8. DUNSBEER Benátky 11 1 1 5 4 10 36 : 63

Jindřich Drozda

SAJDKÁRKROS BENÁTKY NAD JIZEROU
Sajdkárkros Benátky - Kbel

Další, již 4., závod MMČR side a quad, se jel premierově v překrásné kra-
jině Vysočiny, v Dalečíně.
Republikových posádek dorazilo do  Dalečína 16, zato v  přeboru ČR 
opět neuvěřitelných 26 posádek. Z benáteckého týmu vyrazily na zá-
vody 3 posádky. Se smůlou se znovu potkali bratři Herclíkovi. Již v tré-
ninku jim praskla hřídel u převodovky a závody tak pro ně předčasně 
skončily.
Přebor ČR si nadále drží vysokou laťku, co se týče počtu účastníků. 
Na startovním roštu se sešlo 17 hobby posádek a 9 veteránských. Bená-
tecká posádka Vojtěch Špalek - Michal Černý dojela v hobby na 12. mís-
tě, a  to i  s kotrmelcem, který se jim v závodě podařil... Hned za nimi, 
na 13. místě, skončil Ivan Mareš s Pavlem Zoubkem.
Dalečín nadchnul jak krásnou lokalitou, tak i pěknými závody a připra-
veností trati.  Další díl MMČR side a quad se jede 30. 6. v Ledči nad Sá-
zavou.
V  sobotu 16. 6. 2018 uspořádal SMK Klášterec nad Ohří volný závod 
sajdkár a hobby motorek. Sešlo se zde 10 posádek side, a to jak z repub-
liky, tak z přeboru. Za benátecký tým se zúčastnila posádka Petr Boubín 
- Miroslav Dubský.  Celkově dojeli na pěkném 4. místě.

Romana Černá

  V. Špalek a M. Černý na přeboru ČR v Dalečíně

K U L T U R N Í  B E N Á T K Y
Kola na vodě 28. července na Loděnici již potřetí

Kola na  vodě je pohodové letní odpoledne pro děti a  dospělé. Letos to 
bude již třetí ročník. Náplní akce je závod,  kterého se mohou zúčastnit děti 
a dospělí, cílem je přejet širokou plovoucí lávku ze břehu na břeh na kole 
a nespadnout. Dále se účastníci mohou těšit na provazochodeckou show 
- slackline a večer by měl celou akci uzavřít koncert. Sešla jsem se s pořada-
telem této zajímavé akce Liborem Benešem, abych ho vyzpovídala.
• Kdo pořádá Kola vodě? 
První Kola na  vodě jsem pořádal sám, druhý rok mi pomáhaly holky 
ze sdružení Kulturní Benátky a moje žena. Letos jsem to zase já a moje 
žena a další kamarádi. Sám bych už na to nestačil. Minulý rok měla akce 
úspěch a chtěl bych, aby se to lidem zase líbilo.
• Na co se můžou návštěvníci těšit? 
Mohou se těšit na přejezdy plovoucí lávky, at‘ už jako diváci, nebo účast-
níci. Kola na vodě je závod jak pro malé, tak velké. Čím lehčí je závodník, 
tím má větší šanci lávku přejet. Dále se mohou těšit na exhibici slackline 
- mistři ČR budou chodit po  laně a dělat další pro mě nepochopitelné 
věci. Součástí akce bude samozřejmě občerstvení a letos bude i zmrzlina.
• Jak si vlastně přišel na tuhle myšlenku?
To jsem rád, že se ptáš, přišel jsem na to už někdy před patnácti lety, kdy 
jsem viděl video malého snědého kluka z nějakého jiného kontinentu, jak 
hodil dlouhé prkno na kaluž a přejel to na kole. A asi jsem usínal a přemýš-
lel, jak by se to dalo vylepšit a uskutečnit tady v Benátkách. Mám rád ne-
konečno a nemožno, ale tohle mně přišlo reálný a chtěl jsem si to splnit.
• Jak můžu tuto akci podpořit?
Už máme všechno rozvržené, snad jenom ráno, kdo by chtěl položit láv-
ku, budeme potřebovat asi 8 silných chlapů a samozřejmě finance jsou 
taky potřeba, bez nich by se to neobešlo, každá kačka dobrá, jak se říká.
• Kde najdu aktuální informace o této akci?
Na  facebooku Loděnice,  na  plakátech a  taky nás připomene městský 
rozhlas. 
• Chceš ještě něco dodat?
Ano, chtěl bych poděkovat městu Benátky za podporu této akce, což je 
opravdu příjemné. Takže děkuju.

MgA. Magda Aguado z Kulturních Benátek
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v Benátkách nad Jizerou

 18. - 21. 7. 2018 
� zahájení cca ve 21:00 hodin �
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